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Z A P I S N I K 

sa 36. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 19. 12. 2016. godine (ponedjeljak), u 

dvorani  ISTRA Spomen doma u  Pazinu. 

 Sjednicu je u 16,00  sati  otvorio  VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske 

županije (IDS), koji je sjednici i  predsjedavao. 

 Pozdravlja sve prisutne vijećnice i vijećnike Skupštine Istarske županije, Istarskog  

župana dr. sc. Valtera Flega, zamjenice  Župana i  sve ostale prisutne pročelnice i pročelnike, 

načelnika PU Istarske županije, gospodina Dragutina Cestara,  sve ostale goste i predstavnike  

sredstava javnih informiranja.  

PRISUTNI – ODSUTNI                                            

R.br VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni Opravdano 

odsutan 

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Petra Stojaković 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni  

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni  
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16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  

17. Boris Rogić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Božo Duras 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Vedrana Gregorović Hrvatin 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
ID 

 

26. Daniel Mohorović 
SDP -SDSS- SDA Hr  

27. Tanja Vrbat Grgić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

28. Silvano Hrelja 
HSU-HSLS  

29. Branko Ružić 
ID  

30. Mladen Premuš 
HSU-HSLS  

31. Mirjana Galo 
SDP -SDSS- SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
HSU-HSLS  

33. Maja Šarić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP -SDSS- SDA Hr odsutan 

35. Bojan Skočilić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
ID  

37. Miljenko Koroman 
SDP -SDSS- SDA Hr  

38. Milka Kević 
HSU-HSLS  



4 

 

 

OSTALI PRISUTNI : 

Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 

VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 

etničke manjine IŽ,  

VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 

MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 

IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 

BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, Upravni odjel za  financije i proračun IŽ, 

JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 

LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, 

MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 

SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 

VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 

NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 

PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  

Istarske  županije,  

PATRIZIA BOSICH, pročelnica  Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 

integracije IŽ, 

DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 

DRAGUTIN CESTAR, načelnik PU Istarske županije,. 

ROBI ZGRABIĆ,  ravnatelj  ŽUC-a IŽ. 

 Prema prikupljenim evidencijskim listićima sjednici prisustvuje 42   vijećnika, pa 

Skupština ima potreban kvorum za  održavanje  sjednice i donošenje pravovaljanih  akata.. 

 Za sjednicu vijećnici su dobili  prijedlog  dnevnog reda, naknadno   dopunu dnevnog  

reda, koja   je  najavljena : 

- točka  23. Prijedlog Odluke o stavljanju  van snage Odluke o obustavi isplate 

sredstava za  redovno godišnje financiranje iz proračuna Istarske županije za  

Bošnjačko demokratsku stranku  Hrvatske – BDSH. 

39. Marino Roce 
HDZ   

40. Ivica Butorac 
HDZ   

41. Željka Hrlić 
HDZ    

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ  odsutna 

43. Nansi Tireli 
Nezavisna  

44. Mario Radešić 
Istarski laburisti  

45. Ticijan Peruško 
Naprijed Hrvatska – Progresivni 

savez 
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Drugih izmjena i  dopuna nije bilo, pa  stavlja dnevni red s dopunom na glasanje, te 

nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno za 36.. sjednicu  Skupštine IŽ  

utvrdila  slijedeći 

     DNEVNI RED : 

1. Verifikacija zapisnika sa 35. sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

3. Informacija o stanju sigurnosti u Istarskoj županiji za prvih 9 mjeseci 2016. godine 

4.  

a. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2017. godinu i projekcija za 2018. i 

2019. godinu 

b. Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2017. godinu 

5. Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2017. godinu 

6. Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi za 2017. godinu 

7. Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2017. godinu 

8. Prijedlog Odluke o donošenju Strategije obrazovanja Istarske županije 

9. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske 

županije od 2017. do 2020. godine 

10. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 

socijalno blagostanje Istarske županije za 2017. godinu 

11.   

a. Prijedlog Četvrtih izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 2016. 

godinu 

b. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o izvršavanju Proračuna 

Istarske županije za 2016. godinu 

12. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi za 2016. 

godinu 

13. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog Drugih izmjena i dopuna 

Financijskog Plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2016. godinu 

14. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog Financijskog plana Županijske 

uprave za ceste Istarske županije za 2017. godinu 

15. Prijedlog Odluke o odvodnji otpadnih voda na području Grada Poreča-Parenzo, 

Općine Tar Vabriga-Torre Abrega, Općine Funtana-Fontana i Općine Vrsar-Orsera 

16. Prijedlog Odluke o davanju na korištenje zgrade u vlasništvu Istarske županije Školi za 

turizam, ugostiteljstvo i trgovinu u Puli 

17. Prijedlog Odluke o davanju Lučkoj upravi Pula na privremeno upravljanje i korištenje 

lučkih područja luka Bunarina na dijelu k.o. Pula, na području Grada Pule 

18. Prijedlog Odluke o javnom prikupljanju ponuda za koncesiju za gospodarsko 

korištenje pomorskog dobra na plažama u zoni turističkog naselja Girandella u Rapcu 

19. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Opće 

bolnice Pula o osnivanju prava građenja 

20. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz Proračuna Istarske županije za prva dva tromjesečja 2017. godine 

21. Prijedlog Rješenja o imenovanju vršitelja dužnosti ravnatelja Javne ustanove za 

upravljanje zaštićenim dijelovima prirode Istarske županije „Natura Histrica“ 

22. Prijedlog Rješenja o osnivanju Stručne komisije za izradu prijedloga Odluke o 

ustanovljavanju zajedničkih lovišta na području Istarske županije 
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23. Prijedlog Odluke o stavljanju  van snage Odluke o obustavi isplate sredstava za  

redovno godišnje financiranje iz proračuna Istarske županije za  Bošnjačko 

demokratsku stranke  Hrvatske – BDSH. 

ORDINE DEL GIORNO 

1. Verifica del verbale della 35a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 

3. Informazione sullo stato della sicurezza nella Regione Istriana nei primi nove mesi del 

2016 

4.  

a. Proposta di Bilancio della Regione Istriana per il 2017 e proiezione per il 2018 

e il 2019 

b. Proposta di Delibera sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana per il 

2017 

5. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura della Regione Istriana per 

il 2017 

6. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura tecnica della Regione 

Istriana per il 2017 

7. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nello sport della Regione Istriana per il 

2017 

8. Proposta di Delibera sull'emanazione della Strategia dell'istruzione della Regione 

Istriana 

9. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano per la salute e il benessere sociale 

della Regione Istriana dal 2017 al 2020 

10. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano operativo delle attività del Piano per 

la salute e il benessere sociale della Regione Istriana per il 2017 

11.  

a. Proposta delle Quarte modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione 

Istriana per il 2016 

b. Proposta di Delibera  sulle modifiche e integrazioni di Delibera sull'attuazione 

del Bilancio della Regione Istriana per il 2016 

12. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni del Programma dei fabbisogni 

pubblici nella cultura per il 2016 

13. Proposta di Conclusione sul consenso alla Proposta delle seconde modifiche e 

integrazioni del Piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione 

Istriana per il 2016 

14. Proposta di Conclusione sul consenso alla proposta del Piano finanziario dell'Autorità 

regionale per le strade della Regione Istriana per il 2017 

15. Proposta di Delibera sullo smaltimento delle acque reflue sul territorio della Città di 

Poreč-Parenzo e dei Comuni di Tar Vabriga-Torre Abrega, Funtana-Fontane e Vrsar-

Orsera 

16. Proposta di Delibera con cui si cede in uso l'edificio di proprietà della Regione Istriana 

alla Scuola per il turismo, l'industria alberghiera e il commercio Pola  

17. Proposta di Delibera con cui si concede all'Autorità portuale di Pola la gestione e 

l'utilizzo provvisorio delle aree portuali del porto Bunarina su parte del c.c. Pola, sul 

territorio della Città di Pola 

18. Proposta di Delibera sulla raccolta pubblica delle offerte per la concessione ai fini 

dello sfruttamento economico del demanio marittimo nelle spiagge della zona del 

villaggio turistico Girandella a Rabac (Porto Albona) 
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19. Proposta di Delibera sul previo consenso alla Delibera del Consiglio 

d'amministrazione dell'Ospedale generale di Pola sull'istituzione del diritto a costruire 

20. Proposta di Delibera sulla ripartizione dei mezzi per il finanziamento regolare dei 

partiti politici dal Bilancio della Regione Istriana per i due primi trimestri del 2017 

21. Proposta di Provvedimenti di nomina del facente funzione direttore dell'Ente pubblico 

per la gestione delle aree protette della natura della Regione Istriana "Natura Histrica". 

22. Proposta del Provvedimento di istituzione della Commissione tecnica per la 

realizzazione della proposta di Delibera sull'instaurazione delle riserve di caccia 

comuni sul territorio della Regione Istriana. 
23. Proposta di Delibera sull'abrogazione della Delibera di sospensione dell'erogazione 

dei mezzi per il finanziamento annuale regolare dal Bilancio della Regione Istriana 

per la Bošnjačko demokratska stranka Hrvatske (il Partito democratico bosniaco della 

Croazia) - BDSH 

 Prelazi se na dnevni  red. 

 AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 35. sjednice Skupštine Istarske županije 

 Skupština je  bez   rasprave i primjedbi jednoglasno  verificirala 

      Z A P I S N I K 

   sa 35. sjednice  Skupštine Istarske županije  

 AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 Za postavljanje  vijećničkih pitanja, prijedloge i informacije najavljeni su slijedeći  

vijećnici : Vesna Šćira Knapić, Daniel Mohorović, Sandra Ćakić Kuhar, Marino  Roce, Lino 

Kuharić, Damir Kajin, Elvira Krizmanić Marjanović, Danica Miletić, Boris Rogić, Milka 

Kević. 

 PREDSJEDNIK, ujedno koristi priliku  da ujedno  opravda gospodina Župana, koji  se 

nešto kasnije priključio sjednici, jer upravo  dolazi   sa sastanka koji je imao u toku dana  

cijelo  jutro  sa Vladom RH. 

  VESNA ŠĆIRA KNAPIĆ, IDS, traži  da se pojasni  obaveza plaćanja poreza na 

motorna vozila, a vezano za  registraciju  vozila. 

 VALERIO DRANDIĆ,  zahvaljuje se na ostavljenom pitanju, jer je ova informacija jako 

bitna za građane Istarske županije. Od 1. siječnja  2016. godine na snagu  stupa  Zakon o 

lokalnim porezima, koji u  cijelosti mijenja Odluku o lokalnim porezima, ali  koji uvodi i 

određene novine. Jedna od novina je da se više neće moći  registrirati osobno vozilo ako 

se prethodno  ne podmiri porez  na  cestovna motorna vozila. To je županijski porez, naš 

izvor prihoda, imamo  ga u Proračunu  sa oko  14 milijuna kuna. Mi  nismo bili  sretni  

takvim rješenjem, jer ova  naplata Istarskoj županiji  jako dobro  funkcionira, gotovo  da ga 

naplaćujemo 100 %. Međutim, ima puno županija koje imaju  velike teškoće s naplatom 

tog poreza i  da bi povećali uspješnost naplate vezali su taj porez  za registraciju motornih 

vozila na način da ga . će ljudi biti prisiljeni platiti porez ako  budu željeli  se voziti ili  

registrirati  vlastiti  auto.  
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 Što će  nam to  dobroga donijeti, a što loše ? Vjerojatno  će  sama naplata biti 100  

postotna, nema bježanja više od obaveze, iako je ona i  sada bila jako dobra. Međutim, 

vjerojatno će, pogotovo u prvoj  godini taj propis  donosi građanima, - još nije ni pravno 

spreman,  nekakve  teškoće, koji  još  nisu kvalitetno  niti informirani o tome što ih čeka,  

donijeti  će im i  koncentraciju  troškova na isti  datum zato što će im već postojeće 

troškove registracije i  cestarine, osiguranja, doći istog  datuma i porez na  cestovna 

motorna vozila, plus naknada od  20 i  nešto kuna, koje će dodatno plaćati Centrima za 

vozila u  Hrvatskoj. Diljem Hrvatske će se moći  registrirati  automobil, gdjegod dođete oni  

će imati vaše rješenje o porezu i  tamo  ćete, bez  obzira da li ste u  Vinkovcima, Zagrebu 

ili  Puli, morati platiti  taj  porez  da biste mogli registrirati automobil. Dosta nezgodno, 

pogotovu u prvoj  godini, jer će to biti pomalo neočekivano. 

  Ono što  jednako  tako  ne znamo, ali može   se kroz kompjuter provjeriti, je da smo  u  

našoj Odluci kroz niz godina uvodili  neke povlastice ili oslobađanja. U  Istarskoj županiji  

osobe s invaliditetom su  bile oslobođene poreza, hrvatski  ratni vojni invalidi, obitelji 

poginulog  branitelja, vlasnici  vozila u godini  kada je  vozilo ukradeno. Bilo je dosta 

kategorija građana koji su  bili oslobođeni, tako  da ne znamo  da li će  Zakon, odnosno 

Pravilnik preuzeti te obaveze. U svakom slučaju ovo je i prilika da pošaljemo poruku  svim 

građanima naše Županije  da se pripreme i  da već od 01.01. oni koji  moraju  registrirati  

vozila u prvom i  drugom mjesecu to ne šokira, da budu pripremljeni  da će na stanici za 

tehnički pregled morati platiti i porez na cestovna motorna vozila, koji su uobičajeno 

dobivali negdje u  šestom ili  sedmom mjesecu. od Istarske županije. Prikupljena sredstva 

diljem Hrvatske, ima preko  400  centara za  registraciju motornih vozila, biti će u  roku  

od 6 dana morati biti  uplaćena na račun Istarske županije ako su  vozila registrirana u  

našoj Županiji. Nadamo  se da će to  funkcionirati i  da se nećemo  naći u situaciji da 

netko kasni ili da netko završi u  stečaj. 

 VESNA ŠĆIRA KNAPIĆ, IDS, u  dopunskom pitanju pita:  da li  se ima informacija : što 

je  sa automobilima  starijim od  10 godina? 

 VALERIO DRANDIĆ, ističe da se obaveza ne mijenja, identična je  kao i  do  sada. 

Mijenja se  samo  mjesto plaćanja i trenutak plaćanja. Sve ostalo ostaje identično.  

 DANIEL MOHOROVIĆ SDP, naglašava da se njegovo pitanje  tiče sastanaka Župana 

sa premjerom. Obzirom da Župana još nema na sjednici, pitanje će  postaviti, pa  moli 

županove suradnike  da pitanje prenesu  Županu.. 

 U nastavku  kaže da mu je jako drago da je predsjednik Vlade RH prošlog tjedna sa 

suradnicima, između ostalog, sa zamjenikom predstojnika Ureda premijera i 

glasnogovornicom, kao i članovima lokalnog, odnosno  regionalnog HDZ-ea, posjetio Istarsku 

županiju, kao i  da je  danas održan, kao što je rečeno, prvi put od Sanaderovog vremena 

sastanak sa  predstavnicima lokalne samouprave. Vezano za  te sastanke interesira ga, jer je  

najavljeno i u priopćenju Ureda predsjednika Vlade, da će se razgovarati o konkretnim 

projektima vezano uz Istarsku županiju,  da li  su  razrađeni ti konkretni projekti i  da li je 

definiran  terminski plan .tih projekata. 

 VALERIO DRANDIĆ, zahvaljuje na pitanju kaže da je Župan  otišao kod premijera sa 

spiskom vrlo konkretnih projekata, razrađenih projekata,  koji  su  izvedivi tijekom 2017. 

godine. To nije samo  Istarski  ipsilon i  nastavak  gradnje bolnice, nego  je i drugih  projekata. 
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Najviše projekata je vezano za državnu  i vojnu imovinu, ono što  defakto stoji  zbog 

imovinskih pitanja, a ne zbog  financijskih pitanja.. Možda je najbolje da sačekamo  Župana. 

Pismeno  će se odgovoriti na postavljeno pitanje. 

 SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, IDS, upućuje inicijativu koja  se odnosi na potrebu 

stabilnijeg financiranja  Udruge «Sigurna kuća Istra». To je jedina  Udruga u našoj  Županiji 

koja osigurava dugoročnu i  sveobuhvatnu pomoć i podršku ženama žrtvama obiteljskog  

nasilja, kao i  njihovoj  djeci. Nažalost, Hrvatska se ne može pohvaliti  visokom razinom zaštite  

žrtava  obiteljskog nasilja, iako je nasilje u  društvu, pa  tako i  ono obiteljsko prisutno. Jedna  

smo od  rijetkih država Europske unije u kojoj žrtvama obiteljskog nasilja pravnu  pomoć ne 

osigura država već lokalna zajednica i  civilno  društvo. U Istarskoj županiji  nedostatak 

djelovanja  države uspješno je riješen  osnivanjem «Sigurne kuće». Udruge je primjer  drugim 

županijama,  koja  već 10  godina uspješno pruža pomoć ženama žrtvama nasilja. Međutim, 

financijska pomoć «Sigurnoj kući» Istra značajno je smanjena,  ponajviše iz  državne razine. 

2016. godine je smanjena za gotovo  50.000,00 kuna.  U 2015. godini se  radilo sa 88.000,00 

kuna manje u odnosu na godinu prije. Županija i jedinice lokalne samouprave uglavnom 

izvršavaju svoje financijske obveze. Međutim, postoji potreba da se ovo  financiranje, 

odnosno dinamika financiranja bolje uredi. Predlaže da se u  narednom razdoblju razmotri 

mogućnost da se potpiše sporazum između jedinica lokalne samouprave uj Županiji o 

financiranju  «Sigurne kuće» Istre, a sve u  cilju  da bi ova  Udruga i  dalje mogla uspješno  

djelovati.  

 VIVIANA BENUSSI, zamjenica  Župana, naglašava da se prihvaća dana  inicijativa i da 

će se  nastojati  osigurati  sigurni izvori financiranja. 

 MARINO ROCE, HDZ, ima pitanje za predsjednika SIŽ, i kaže da je već pola  godine 

prošlo od  kada je na prijedlog  gospodina Josipa Antona Rupnika, Odbor za prostorno 

uređenje izglasalo i zatražilo  tematsku raspravu  o  Kaštijunu i zbrinjavanju  otpada. U  prvom 

redu je bilo  rečeno  da će sjednica biti u   devetom mjesecu nakon formiranja nove Vlade, ali 

od  tog  zahtjeva  nema nikakvih  naznaka, pa  pita koji su planovi i  kada će se održati ta  

tematska sjednica.   

 Drugo, pita gospodina  Valeria Drandića vezano na objašnjenje  poreza na motorna 

vozila, obzirom da jedan dio poslova  preuzimaju  neke vanjske  tvrtke, koliko  se taj  dio 

poslova  rasterećuje naš  porezni odjel za ubiranje  poreza na motorna vozila. Jedan dio posla  

preuzimaju  Stanice za  tehnički pregled. Koji  su  efekti, jer je   smanjena potrebna djelatnost 

u Županiji. 

 VALERIO DRANDIĆ,  kaže da se boji  da neće doći do  rasterećenja, o da  reći i 

zašto. Ako  ga  bude, naravno, da ćemo prerasporediti ljude ili  smanjiti  broj djelatnika, zato 

što  jednostavno  rješenje s tim  je dalja naša obveza, rješenje o porezu je upravni postupa. I 

dalje pišemo i  evidentiramo rješenja, izdajemo  rješenja samo putem Stanica  za  tehnički 

pregled. Jednako  tako pokrećemo upravne postupke ako  dođe do  greške,  do odbijanja 

plaćanja ili bilo  kakvih  drugih problema. Ono što  nama defakto nestaje, nismo  ni   radili, 

umjesto  da  građani uplaćuju  u  bankama i u poštama neke  iznose po  rješenjima, sada će 

to  činiti  na Stanicama za  tehnički pregled. Zato  ne vidim  da će se županiji smanjiti posao, 
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barem ne u  startu. Ali, ali   ako  se to  desi  racionalizirati će se službe. Županija   nema  

službu  za poreze i za evidentiranje  niz drugih poreza,  za puno gradova i općina u Istarskoj 

županiji umjesto porezne uprave, niz godina to  radi. 

 PREDSJEDNIK, naglašava vezano  za drugo pitanje da je problem  zbog procedure. 

Pitanje se ne možete postaviti predsjedniku   Županijske skupštine, nego Žpanu ili nekom  

drugom umjesto  Županu. No, ističe da je  spreman sazvati  sjednicu  čim bude spremno sve 

što je  potrebno za  tu  sjednicu. Kaštijun je u probnom radu. Čeka se da se spreme  svi 

potrebni  materijali, podaci, da bi  se na sjednici raspravljalo  argumentiramo, a ne napamet. 

dok. Da li će to  biti  za mjesec dana ili za dva mjeseca, ne zna.  pitanje. 

 MARINO ROCE; HDZ, u  dodatnom pitanju  kaže da zna   da je to pitanje  trebalo biti 

postavljeno Županu, ali predsjedavajući, Predsjednik Županijske skupštine, treba urgirati da 

se zadovoljavaju sve što je  propisano. Ta se  sjednica  već odavna mogla  održati, ne zna 

zašto  se ne održava. Nastaju problemi u odnosima, ne samo Istarskoj županiji, nego i drugih 

oko zbrinjavanja otpada. Tema je dosta aktualna i  nužno je  da  vijećnici  saznaju koja je 

situacija  na   Kaštijuna i što  se oko zbrinjavanja smeća dešava. 

        LINO KUHARIĆ, IDS, naglašava da je  na sjednici Odbora za društvene djelatnosti,  

razmatrajući mrežu, naročito  srednjih škola u  Istarskoj županiji, pokrenuta inicijativa da  se 

napravi  jedna analiza zajedno sa Gospodarskom komorom, Obrtničkom komorom i  

Zavodom za  zapošljavanje, jer se stječe dojam da  postoji deficit o   takozvanim deficitarnim 

zanimanjima  svih profila, kako na  nivou  Republike, tako i na nivou  Istarske županije. I  da se 

na osnovu  te analize pokrene inicijativa  prema Ministarstvu obrazovanja, kako  bi  se ta 

deficitarna zanimanja, razredi i škole stimulirale za upis učenika u  ta deficitarna zanimanja. 

Prema napisima u tisku potrebe postoje, ali  da je interes za upis u  takve  škole   svake 

godine   sve manji, a potrebe za  deficitarna zanimanja  su  svakim danom sve veće. 

      PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela  za  obrazovanje, sport i  tehničku 

kulturu IŽ, naglašava  da  se prihvaća inicijativu, iako  mora reći  da Gospodarska komora, 

Obrtnička komora, odnosno  naše škole imaju  zaista  kvalitetnu  suradnju, tako  da u  biti  već 

godinama rade na prijedlozima novih zanimanja, primjerice zadnje je bilo za zanimanje 

krojača, gdje  su  ustvari  zajedno  nastupili škola, Obrtnička komora, dobili  smo iz firme 

TEKOP NOVA podršku  za  otvaranje ovog  zanimanja, međutim, Ministarstvo na to uvijek ne 

gleda blagonaklono, odnosno uvijek ne dobijemo pozitivan odgovor, ali u svakom slučaju 

prihvaćamo inicijativu. 

      DAMIR KAJIN, ID, ima dva pitanja. 

       Prvo pitanje. U  vašem biltenu «Glasa Istre» 23.011.2016. godine pročitao sam, znao 

sam da je  od 21.011. do  21.012. godine, za dva dana, javna rasprava o prijedlogu 

Urbanističkog plana uređenja turističkog naselja Vela Punta Karigador, Općina Brtonigla. 

Riječ je o 12,9  hektara zemljišta, kojeg su  se  domogli prvaci IDS-a Bujištine. Od tih 12,9  

hektara trebalo bi biti  urbanizirano 4,48 hektara, gotovo  50.000 kvadrata, na kojem  bi  

trebalo  niknuti naselje  sa 250 ležaja od čega 74 u  jednome hotelu i  168 u  28 vila. Nakon 

onoga što je bilo  u  Labinu   sada imamo  jedan recentan primjer i na Bujištini.  
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      Drugo pitanje, se  tiče  Kaštijuna. Istarska županija je  2011. godine, pred 5 godina, 

preuzela kredit Europske investicijske banke za  gradnju  Kaštijuna. Kaštijun je  trebao koštati 

35 milijuna  eura 2011. godine. Ugovorom o  gradnji sa  Grcima ta cijena je već došla na  43,8 

milijuna eura, a navodno da je do  sada Kaštijun koštao 84 milijuna eura, 50 milijuna  više od 

onoga što je trebao koštati  2011. godine. Udio  Istarske županije bio  je planiran na 8,2 

milijuna  eura, a sada navodno iznosi  21,3 milijuna  eura. Udio jedinica lokalne samouprave  

u Istri trebao je biti  4,00 milijuna  eura, a sada  iznosi  9,8 milijuna  eura,  a još 50 milijuna 

eura je iznad toga potrošeno, a građani, bojim se da će nagrabusiti, ne samo zbog  cijene 

gradnje, nego i odvoza tog  smeća. I da li je  netko odgovarao što to sve kasni  i što su 

naprosto  ti iznosi dostigli, ako je to istina, nevjerojatnih 84 milijuna eura,  a tu  nije očigledno  

kraj.   

    VALERIO DRANDIĆ,  kaže gospodinu Damiru Kajin  da je  pretjerao   jedno tri puta u  

ciframa. Ne znam koji  vam je izvor informacija, ali u  svakom slučaju za  vašu  informaciju, 

vrlo  službenu informaciju ćete dobiti. Kaštijun još uvijek nije dotakao 35 milijuna eura u 

troškovima, od čega Istarska županija nosi  kredit od  6,4 milijuna eura u ime svih gradova i 

općina kao  vlastiti udio u  tih 35 milijuna eura.  Kad sam rekao  da ste pretjerali mislio sam na 

to. Preko  20 milijuna  eura osigurala je Europska unija, Nacionalni  fond je osigurao  jednako 

otprilike koliko  i Županija, Županija 6,4 milijuna  eura, a jedan manji  dio, oko  4,5 milijuna 

ugrađuje se u  cijenu  otpada, dio kredita koji će preuzeti  sam Kaštijun. Prema tome daleko 

od brojki koje ste spomenuli. Sve je u okvirima onoga što je planirano i  mogu kompetentno  

tvrditi da smo  dobili  70 % poklonjenog Kaštijuna tih novaca od  Europske anke i 

Nacionalnog  fonda. Inače imate pravo  da se desilo jedno kašnjenje, kašnjenje je oko godinu  

dana. Moram vas prisjetiti samo  da je investitor u Kaštijun bio  Nacionalni fond za  zaštitu 

okoliša i energetsku učinkovitost, a da je  izvođač Njemačko-grčki konzorciji. Međutim, to što  

se kasni gotovo  godinu  dana  je bilo uzrokom obračuna penala preko  2,5 milijuna, to znači  

da nam je  cijena u  tom kontekstu i smanjena. Istarska županija je samo posredovala u  

realizaciji kredita od  EIDB-a, dakle, zajedno  s Ministarstvom financija i Nacionalnim fondom 

za  zaštitu okoliša potpisan je sporazum o  kreditu. EIDB  nije želio potpisati  41 ugovor o  

kreditu  sa  41 općinom i gradom. Županija je preuzela taj kredit, i  istovremeno  sklopila 

sporazum  sa svim jedinicama lokalne samouprave o  preuzimanju nakon završetka Kaštijuna. 

Taj postupak je upravo u tijeku i jedan dobar dio ili  većina gradskih i općinskih  vijeća je već 

Odluku o preuzimanju obaveze za 6,4 milijuna  eura donijelo.  

      DAMIR KAJIN, ID, dopunsko pitanje. kaže da ima malo drugačiju  informaciju- Nama 

nitko  ništa ne poklanja kada je riječ o  novcu,  to plaćaju  građani Hrvatska na ovaj ili onaj 

način. 4,00 milijarde eura ide prema Europskoj uniji, vjerojatno će se vratiti  8,00 milijardi 

kuna. Ima informaciju  da je  udio  Istarske županije bio   planiran na 8,2, da je  sada puno  

više, gradova 4,00,  sada je 9,00. Pustimo  sada to pitanje., to će biti  tematska sjednica. 

      Što  se tiče  kariga iz Kariigadora, da im treba jedna, dvije vile svakome za djecu u redu, 

ali gospodo, 28  vila, sve što  se  radi  jednostavno  nekome se pogoduje. Odgovor na to 

pitanje nisam dobio, a bilo  bi korektno da mi  netko  jednostavno da odgovor, jer to vodi 

samo jednom dodatnom nepotrebnom raslojavanju  građana ovih prostora. 
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      PREDSJEDNIK, kaže gospodinu  Damiru Kajinu da nije postavio pitanje, nego  samo  

rekao neke konstatacije,  nitko nije čuo nikakvo pitanje u vezi toga. Prvo nije bilo   pitanje, 

nego  vaša konstatacija da se nešto radi. Ako  eventualno  gospodin Josip Zidarić ima neke 

informacije koje želi  dati izvolite. Moram priznati  da nisam  razumio pitanje. Htio bih vam vrlo  

jasno reći da neke novine koje spominjete nisu naš  bilten, barem ne ove Skupštine Istarske 

županije. Nemamo novine, imamo  samo  «Službene novine» u kojima objavljujemo naše 

službene akte koje imamo  kao  Skupština Istarske županije. 

      JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za  održivi  razvoj IŽ, kaže da je htio 

odgovoriti vezano  za prostorno planiranje i kako se to  događa. U 6. mjesecu donijeli smo 

Prostorni plan Istarske županije u  kojem  su popisane, ako govorimo o turističkim 

kapacitetima, sve lokacije u Istri, ima ih jako puno. Međutim, ono što  treba reći, one su  samo 

popisno  napisane, definirane  je  koje je turističke namjene ta zona, kapacitet i  kvadratura. O  

tome da li će  lijevo ili  desno ili u sredini ili dolje grad ili općina odrediti da li  je to  turističko 

područje, županija nije  nadležna za to, već općina ili grad na koje se to područje nalazi. 

Pravo pitanje bi  trebalo uputiti  Općini Brtonigli ili bilo kojoj  drugoj općini koja na 

katastarskim podlogama  u  svojem prostornom planu utvrđuje  te zone.  Zavod za prostorno 

uređenje kontrolira samo  da li  su  te veličine, količine, u skladu  s našim Prostornim planom. 

Međutim, županija nije nadležna   da govori  koja će ili neće četica  biti  na tom području. Za 

to  su  nadležne općine i  gradovi. 

      DAMIR KAJIN , ID, traži  riječ, pa mu PREDSJEDNIK kaže da ne može  više dobiti  riječ, 

jer  ima pravo samo na jedno dopunsko pitanje. Ne može sada odgovoriti na odgovor 

nadležnog načelnika, jer nema na to pravo. Imali ste pitanje, dopunsko pitanje i završili  ste s 

time.     

      ELVIRA KRIZMANIĆ MARJANOVIĆ, HNS, u  svom pitanju  kaže da smo  u zadnje 

vrijeme  svjedoci sve češćeg odlaska liječnika specijalista iz naše  Županijske bolnice, pa  

pitanje glasi :  da li Istarska županija može napraviti nešto po  tom pitanju obzirom da taj 

odlazak liječnika  ima  određene posljedica i na duže čekanja  pacijenata  za specijalističke 

preglede, a postojeći  posao  se prebacuje na  preostale  specijaliste. Da li postoje neke 

mjere koje može Županija učiniti  da  zadržimo ili  da privučemo  specijaliste  da dođu u  našu 

Županijsku  bolnicu. 

      VALERIO DRANDIĆ, zahvaljuje na pitanju i  kaže da se prethodnih  mjeseci  moglo na  tu 

temu moglo puno čitati. Pravilnik koji je  bio donio ministar Nakić izazvao je cijelu buru  

reakcija. Taj je Pravilnik u neku  ruku rasvijetlio  činjenicu da ogroman broj liječnika  traži  

priliku za specijalizaciju bilo gdje u  Hrvatskoj da bi došli  do  specijalizacije  i upisuju se bez 

ikakve namjere da u toj ustanovi nastave raditi ili ostanu  raditi, a s druge strane  sada 

ustanova ili  bolnica bez ikakve mogućnosti da te liječnike zadrži  prisilno  ni  dobrovoljno u 

vlastitoj ustanovi.  Takva situacija nije dobra i  treba iznaći novi  sustav ili takav sustav da 

država  o  svom trošku ili  Hrvatski  zavod za zdravstveno osiguranje o  svom trošku, 

producira veći broj liječnika  specijalista,  koji će zadovoljiti  potrebe  svih  bolnica  ili  da u  

najmanju  ruku  omogući lokalnim bolnicama da vlastitim kriterijima  biraju specijalizante, jer u 

o ovom trenutku  to ne mogu činiti. Ne možemo preferitati lokalne specijalizante koji  bi  bili  

donekle  garancija da će ostati doma i da će tu  raditi, već su  kriterij sačinjeni na  državnoj 
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razinu i  ne daju  nikome prednost. Naravno, da razmišljamo o tome kako zadržati ili kako 

ekipirati  naše liječničke timove, jer smo  već počeli osjećati problematiku odlazaka liječnika. 

Jedan od modela je, o  njemu  smo  u više navrata razgovarali, vjerujem da ćemo  ga 

elaborirati  tijekom 2017. godine, da gradimo stanove i uređujemo  stanove u prostorima koje 

imamo za gotove  specijaliste koje  bismo  tada pokušavali dovesti iz  ostatka Hrvatske. 

Računamo  da je  činjenica  da ćemo imati  novu bolnicu, vjerojatno  najbolju i najljepšu u 

Hrvatskoj,  ako  ne nešto drugo,  najnoviju, da je Pula lijep grad na moru sa dobrom klimom, 

pretpostavka je da će doktori prihvaćati pozive ako im ponudimo kvalitetne stanove. Mislim 

da je to jedini način da ih  čvrsto zadržimo i privučemo u  vlastitu  bolnicu, jer bi bilo upravo 

tragično  da  izgradimo  najnoviju i  najljepšu bolnicu, a da nismo  dobro  ekipirani. 

Razmišljamo  o  tome i  vrlo  brzo ćemo   sa nekakvim konkretnim mjerama  izaći.  

      DANICA MILETIĆ, IDS, ima pitanje za  gospodina Valeria Drandića. Vjeruje da će ova  

tema zanimati gotovo  sve žitelje Istarske županije. Radi  se o  malo prije spomenutoj 

Županijskoj bolnici u Puli i  zanima je  kako  teku  radovi,  kako napreduje izgradnja buduće 

bolnice. 

      VALERIO DRANDIĆ,  kaže da mu  je  drago  kako  se  pitanje bolnice  ponavlja na svakoj  

sjednici Skupštine IŽ. Tako  ćemo,  valjda,  otjerati skepsu koja se bila  stvorila oko gradnje 

bolnice. Radovi su u punom jeku, rade se  kompletno unutarnje instalacije, vodopolagački, 

zidarski radovi, radovi na  oblogama, za   koji  dan osvanuti će i  bravarija. Na prozorima i   

vratima  će se  vidjet  jako  velika promjena. Istovremeno mogli  ste čitati o ogromnoj viziji u  

Mornaričkoj bolnici, budući  da smo  kompleksno zgradu dva preselili prinudno u  Mornaričku  

bolnicu. Za Radiologiju  su sada  uvjeti  rada jako otežani,  gužve su puno veće. Morali  smo je  

na neko  vrijeme oslobodili  da bismo  je uredili, dignuli  na razinu cijelog  preostalog dijela 

nove bolnice. 

      Iskoristit ću ovu priliku  da vas zamolim za razumijevanje, jer ćemo uskoro krenuti  sa 

natječajima, biti će  tri, četiri  natječaja za nabavku  opreme, ne samo   jedan, koji će  vrlo 

vjerojatno  svi biti spremni za  odabir u trenutku kada ova skupština bude rasformirana. 

Nažalost, biti će neki duži period kada ova Skupština neće djelovati i  raditi i bojim se da će to 

biti upravo onaj period pred ljeto kada bismo morali zaključiti sve ugovore. Zato ćemo   se 

nakon  razgovora  sa predsjednikom Skupštine negdje u ožujku mjesecu pojaviti s jednom 

velikom odlukom, statutarnom odlukom, kojom ćemo  odobriti sve  te natječaje i  sve te 

nabave, možda  unaprijed, i ovlastiti Župana da takve natječaje potvrdi i dozvoli ugovaranje, 

jer bi u protivnome izgubili  previše dragocjenog vremena za  kompletiranje bolnice kako  bi  

se mogao i  zadnji  dio sadašnje ginekologije preurediti. Naravno, prethodno  ga treba 

isprazniti. Sve se odvija uredno.  

      BORIS ROGIĆ, IDS, kaže da je prije nekoliko  dana Sabor RH  usvoji proračun za  2017. 

godinu. Primijetili  smo  da su  stavke  koje su  bile namijenjene, odnosno određena  

stranačka  sredstva, koja  su  prijašnjih godina kanalizirana u neke od jedinica  lokalne 

samouprave  sa područja Istarske županije, pa  tako i čitave Republike Hrvatske, potezom 

pera izbrisane,  pa su te jedinice  lokalne samouprave praktički ostale bez  tih financijskih  

sredstava. Postavlja se pitanje, vjerojatno su i  neki programi  možda u  tijeku,  možda su pri  

završetku ili na polovici, kako i na koji  način će se one  namiriti i odakle. Porezna  reforma, 
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kompenzacija i  tome slično slijedi,  barem je tako obećano od strane Vlade. Međutim,  pod a) 

to je  napravljeno, izbrisana su  ta sredstva i  tek  pod b) očekuje se da će na neki način Vlada 

RH  pomoći upravo tim jedinicama lokalne samouprave. Pošto nema Župana, j zamolio bih   

gospodina Valeria Drandića , da pokuša njegova  saznanja u svezi  toga   reći  nekoliko  

rečenica  više.  

      Drugo,  prije nekoliko dana obilježena je  25. godišnjica osnivanja  154  brigade,  a nešto  

ranije 119 brigade Hrvatske  vojske. Još jedanput s ove govornice zahvaljujem  se tim  

časnim ljudima, pripadnicima brigade za  sve što  su učinili u Domovinskom ratu, Priznanje im 

je uručeno  i od strane Istarske županije, najveće moguće  priznanje, Grb Županijske  

skupštine. Dobro je da se prisjetimo  da su  i  u nekim drugim postrojbama Hrvatske vojske 

bili  građani  Istarske županije, da ne spominjemo  samo ove dvije postrojbe. Samo  da vas 

podsjetim da je  dosta velik broj građana  sudjelovalo u  Domovinskom ratu i to u 9. gardijskoj 

brigadi, 111 Riječkoj brigadi, 35.inženjerinskoj bojni iz Pule, posebno na južnom  ratištu , gdje 

je i poginuo  jedan  branitelj iz Labina. I na kraju  da ne zaboravimo također i pripadnike  

Opskrbe civilne zaštite iz  Istarske  županije, njih preko  300, koji  su  sudjelovali u vojnoj  

redarstvenoj akciji  Oluja, gdje su  također časno i odgovorno obavili  sve zadaće koje su  bile 

postavljene ispred njih. I na kraju još jedanput svima njima, a i onima koji  su  na drugi način 

pomagali u  Domovinskom ratu iz Istarske županije, puno hvala.  

      PREDSJEDNIK,  zahvaljuje  i kaže da se i  Skupština  pridružuje pohvalama.  

      VALERIO DRANDIĆ, zahvaljuje, iako neće moći egzaktno odgovoriti  na  pitanje i da je 

reakcija na državi proračun  bila  vrlo konkretna. Odgovori su  bili pomalo, rekao bih, 

imaginarni ili puno  manje konkretni. Imamo obećanje da ni  jednoj jedinici  lokalne 

samouprave, pa ni  područne samouprave, financiranje neće biti smanjeno. Vrlo konkretan 

stav ministra financija, koji je obećao da će kompenzirati sve negativne učinke porezne 

reforme koje  se kod jedinica  lokalne samouprave pojave. Ono što u tom obećanju nije bilo 

previše dobro ili prihvatljivo, je činjenica da se ta kompenzacija namjera definirati  u  

apsolutnom iznosu a ne u  stopi nekog  poreza, pri čemu  bi  baza  bila  realizacija 2016. 

godine.  2016. godine ostvarili smo jedan jako  dobar porez na dohodak, imali smo  vjerojatno 

najveći porast poreza u  povijesti., to ćete čuti kasnije kada bude na redu  rebalans 

Proračuna, gdje smo vjerojatno  smanjili, ako  se ne varam,  za   milijuna kuna porez na 

dohodak, to je pomalo  apsurdno, ali od trenutka kada građani  nisu dužni prijavljivati 

pretplatu poreza i tražiti povrat, nego  to čine same službe, taj je porast  drastično povećan. 

Ispada da su  građani puno  više dobili u ovoj  godini, nego u godinama kada su sami  to  

tražili.  Tako  da nama  ta bazna godina nije  najbolja, ne odgovara nam, vjerujem i  drugima, 

ali  biti ćemo  zadovoljni ako  se dese i  takve kompenzacijske mjere. Konkretno  puno više  

ćemo znati kada se Župan  vrati, jer će danas o  tome biti  riječi koje su  te mjere. 

      PREDSJEDNIK naglašava da je vijećnica MILKA KEVIĆ, HSU,  dostavila  pisano pitanje i 

odgovor zajedno,  pa čita pisano  dostavljeno pitanje. 

 «Poštovani predsjedniče, poštovani  Župane sa  suradnicima, kolegice i kolege 

vijećnici.  
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1.Da li će se ovim Proračunom donijeti  Odluka  i  da li je planirano subvencioniranje 

prijevoza  za srednjoškolce. 

2, Kako  teku pregovori  sa Slovenijom o korištenju   Izolske  bolnice i  da li će pacijenti  

biti obaviješteni  na koji  način će se moći  koristiti usluge Izolske bolnice.» 

 Hvala lijepa. Dobiti ćete pismeni odgovor kako  ste   tražili 

 Ovime smo završili ovu  točku  dnevnog  reda – Pitanja  vijećnika, prijedlozi, 

informacije  

 AD – 3 Informacija o stanju sigurnosti u Istarskoj županiji za prvih 9      

mjeseci 2016. godine 

 Uvodno obrazloženje za  ovu točku dnevnog  reda je podnio  načelnik  PU Istarske, 

gospodin DRAGUTIN CESTAR, za koju  je pripremljena pisana informacija. 

 Zahvaljuje se što se i ovom prigodom može obratiti u okviru ove točke dnevnog  reda i 

ukratko obrazložiti Informaciju o stanju  sigurnosti  na području Istarske županije u  prvih 

9 mjeseci  ove  godine. 

 Obzirom da i ovom prilikom imate na uvid pisanu informaciju o  stanju  sigurnosti koja 

sadrži  niz brojčanih i statističkih podataka, neću iznositi  cijelu  informaciju već ću  se 

osvrnuti  samo  na najznačajnije podatke  te dodatno obrazložiti  trendove i  rezultate u 

pojedinim segmentima rada i  djelovanja  PU Istarske. 

 Stanje sigurnosti  na  području Istarske županije u prvih 9  mjeseci ove godine je u 

odnosu na prethodnu  godinu obilježeno je  osnovnim nekim trendovima , to je smanjenje 

broja kaznenih dijela za 12 %, smanjenje   broja prometnih nesreća  za 2 %, smanjenjem  

broja  prekršaja protiv javnog  reda i mira za 26 % i  smanjenjem broja prekršaja iz  ostalih 

zakona za 20 %, također  smanjenjem požara za  23 %. Znači,  većinu događaja   sigurnih 

od značaja za sigurnost je smanjeno, time je postignuto jedno povoljnije  stanje sigurnosti. 

 Kada je u pitanju kriminalitet evidentirano  je  ukupno 3.745 kaznenih  dijela, odnosno  

za  12 % manje nego u prethodnoj godini. Od tih  kaznenih  djela preko  50 %, 52 % je 

riješeno u ovoj  godini,  a ostali dio će  se rješavati u  narednom  razdoblju. 

 U oblasti općeg kriminaliteta, kao najbrojnije oblasti,  do  sada uglavnom  kaznenih  

djela imovinskog kriminaliteta, odnosno  imovinska kaznena dijela,  evidentirano  je 3.110 

kaznenih djela, isto  tako  smanjenje za 9 %. Tu   su najbrojnija  djela  teških  krađa, koja 

su  također smanjena za  11 % i krađa  koje su u  smanjenju također za  11 %. Ovdje kada 

je u  pitanju  ta grupacija kaznenih  djela želim potpuno istaknuti i kaznena djela  

razbojništva, a  prošle godine sam ih na ovoj  Skupštini  spomenuo kao  jedan od 

problema koji se pojavio i  tijekom turističke sezone, a ove godine mogu  sa 

zadovoljstvom reći da je zabilježeno do sada u prvih  9  mjeseci 26  takvih kaznenih djela, 

to  je smanjenje za  10,28 %  u odnosu  na prethodnu  godinu kada je bilo zabilježeno 36 

kaznenih  djela, dešava se 50% za sada, ali isto  tako će se dio  tih kaznenih  djela 

rješavati u  narednom  razdoblju. Ono što je  bitno za  istaknuti je da se  jedan  trend 

smanjenja ovih  kaznenih djela  nastavlja  i u  daljnjem periodu, u 10 i 2 i nešto mjeseci do  
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sada je evidentirano  gotovo  50 % manje kaznenih  djela  razbojništva u odnosu  na 

prethodnu  godinu u istom periodu.  

 Kada je u  pitanju oblast organiziranog  kriminaliteta ,tijekom izvještajnog  razdoblja 

zabilježeno  je i  procesuirano 57  kaznenih djela, povećanje je to  za  18 % u odnosu  na 

isto  razdoblje prethodne godine. 

 U oblasti  gospodarskog kriminaliteta 199  kaznenih djela, smanjen je  broj u odnosu  

na prošlu godinu gotovo za  50 %. Ovdje  trebam napomenuti  da smo u prošloj godini 

imali jedno opsežnije, značajnije kriminalističko istraživanje, koje  se povlačilo i  godinu 

prije toga, gdje je bio evidentiran veći  broj  kaznenih djela, tako  da sa tog  osnova je ove  

godine nešto  manji  broj  kaznenih djela.  

 U prvih 9 mjeseci na području PU Istarske u oblasti  zlouporabe opojnih droga 

zabilježeno je  322 kaznena djela što je  za  45 kaznenih  djela ili  16 %  više u odnosu  na 

prošlu  godinu kada je bilo  277 kaznenih djela. Ostvarena je 1.051 zapljena opojnih droga 

koje su oduzete od   839 osoba  što je isto  tako  više u odnosu  na prethodnu  godinu. 

Veći  broj  kaznenih djela i zapljena ukazuje na intenzivniji  rad na otkrivanju i  suzbijanju  

tih  kaznenih djela i borbe protiv zlouporabe droga. Također i  kada je u pitanju oblast  

organiziranog  kriminaliteta ukazuje  to na jedan intenzivniji rad i zahvaćanje  same zone 

kriminaliteta. 

 Želim vas podsjetiti  da na području Istarske županije dio  poslova  iz  svoje 

nadležnosti obavlja i policijski  Nacionalni  ured za  suzbijanje korupcije organiziranog  

kriminaliteta, Služba u  Rijeci, koja je sastavni  dio  Ministarstva unutrašnjih poslova, a koji 

je u ovoj  godini proveo niz uspješnih  kriminalističkih  istraživanja nad  većim brojem 

osoba i značajne količine oduzete droge što  također doprinosi uspješnoj borbi protiv 

zloupotrebe droga i  povoljnijem stanju  sigurnosti  na području čitave županije.  

 Po  pitanju  kaznenih djela djece u prvih 9 mjeseci zabilježeno je 122 tih kaznenih  

djela, uglavnom se radi o  djeci počiniteljima koja su  u  dobnoj  mladosti od  14 do  18 

godine, uglavnom je to  manje u odnosu  na prethodnu  godinu za  14 %. 

 U oblasti kazneno  pravne zaštite djece i obitelji zabilježeno  je 479 kaznenih djela ili  

59  kaznenih djela ili  69  kaznenih djela više u  odnosu  na usporedno  razdoblje 

prethodne godine. Ovi podaci ukazuju na to  da su  naše aktivnosti usmjerene na 

otkrivanje takvih kaznenih djela,  kaznenih djela pravne  zaštite djece i obitelji, s obzirom 

da se ta kaznena djela  vrlo  često i u određenom slučaju  ne prijavljuju  nadležnim 

službama. Evo, prije je bilo i govora o tom problemu i problematici i tome se dodatno 

posvećuje pažnja tom problemu i  otkrivanju  sudionika  tih  kaznenih djela. 

 Kada je  su  u pitanju  prekršaji protiv javnog  reda i  mira, smanjenje je za  26 % u 

odnosu na prethodnu  godinu, isto  tako kao što  sam  već rekao, ostalih prekršaji, manje  

je 20 % u odnosu na  prethodnu  godinu. 

 U oblasti  cestovnog prometa na području PU evidentirano je 1.563 prometne  

nesreće , za 25 prometne nesreće je manje  u odnosu na  usporedno  razdoblje prošle 

godine. U tim prometnim nesrećama ukupno  je povrijeđeno  790 osoba, što je za  4 %  

manje u odnosu  na prethodnu  godinu, i  teško  tjelesno ozlijeđenih  je u  smanjenju. Broj 

smrtno  stradalih je u prvih  9  mjeseci  bilo 18, to je  za  dvije smrtno  stradale  osobe više 

nego prethodne godine. 
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 No, i ovdje  ću  spomenuti  da je u nastavku ove godine  niz  aktivnosti i mjera koje  se 

provode, prisutan pozitivan  trend smanjenja  broja prometnih  nezgoda i  stradavanja 

osoba, pa  je tako  do  sada na području  naše Županije  smanjenje broja teško i lakše 

ozlijeđenih osoba. 19 je smrtno  stradalih osoba. U istom periodu prošle godine smo imali 

24 smrtno  stradale osobe na području Istarske županije.  

 Kada je u pitanju  nadzor  državne granice tijekom 9 mjeseci granične prijelaze u oba 

smjera  evidentirano  je  17.838.000 putnika, za 2 %  više nego .u prethodnom  razdoblju. 

Ono što  želim istaknuti, obzirom na veliki  broj putnika koji  su  bili u prelasku  državne  

granice, nije bilo  nikakvih  izvanrednih događaj, nikakvih  posebnih  zastoja, ništa 

značajnije što bi  utjecalo  na stanje sigurnosti. 

 Ove godine   evidentiran je i veći  broj  stranaca u  nezakonitom prelasku  državne 

granice. Istovremeno je otkriveno  i procesuiran  veći  broj  osoba zbog počinjenih 

kaznenih  djela protuzakonitog  ulaženja i kretanja i  boravka u  Republici  Hrvatskoj, 

odnosno organiziranja i omogućavanja nezakonitog prelaska  državne  granice. O tome 

se ovih dana dosta govori, ali  mogu  reći  da na području  naše Županije radi  se o 

pojedinačnim slučajevima  i  manjim grupama i  tu se poslovi uspješno obavljaju bez 

nekog za  sada značajnijeg utjecaja na ukupno  stanje  sigurnosti. 

 Pomorska policija je kontinuirano obavljala poslove zaštite državne  granice na moru, 

postupala  po  događajima, havarijama te akcijama  traganja i spašavanja i značajan 

angažman službenici pomorske policije su i ove godine zatekli  velik broj osoba  u 

prekršaju, glisiranje uz obalu, što je svakako  doprinijelo  dobrom stanju sigurnosti i u  

tome. I ono što  posebno ističem   da u ovoj  godini  na  akvatoriju  Istarske županije nije 

zabilježena niti  jedna pomorska  nesreća, odnosno  stradavanje kupaća, što  smo 

prethodnih godina imali  vrlo često. 

 Provodili  smo i  niz preventivnih aktivnosti kroz projekcije i kampanje na sprječavanju  

raznih oblika nasilja, borbe protiv ovisnosti, zaštite imovine i mnogih drugih. Kroz  te 

aktivnosti je educiran i komuniciran velik broj osoba, od učenika osnovnih i  srednjih 

škola, nastavnika, roditelja, građana  raznih kategorija, uvjeren da su upravo te broje 

aktivnosti dijelom doprinijele smanjenju počinjanje kaznenih djela, a što je  vidljivo iz  

prethodno  iznijetih pokazatelja. 

 U segmentu  upravnih  poslova, inspekcijskih poslova uz značajne izmjene propisa 

ulaskom Republike Hrvatske u Europsku uniju, u protekloj godini  nastavljen je  sa 

uspješnim obavljanjem  svih poslova, svi  zahtjevi  građana rješavani  su  ažurno i 

pravovremeno  bez  većih gužvi i čekanja u  redovima. 

 U  9. mjesečnom izvješću obuhvaćen je i period  turističke sezone. Kao što je poznato 

bila je to  jedna od gospodarskih  najuspješnijih turističkih sezona. Istru  je posjetilo,  što je 

poznato, oko 3.680.000   stranih i domaćih turista, što je za  8 % više u odnosu na 

prethodnu. Sa zadovoljstvom mogu  reći da je  turistička sezona protekla u  uvjetima 

povoljne stvarne sigurnosti, da nije bilo  sigurnosnih stvarnih  događaja ni pojava koje bi 

negativno  utjecale na stanje sigurnosti. 

 Održan je velik broj kulturnih, zabavnih i sportskih okupljanja, koje je posjećivao  veliki  

broj građana, među kojima i  brojne istaknute osobe iz  političkog, kulturnog i sportskog 

života. Sva ta okupljanja protekla su  u redu uz visok   standard sigurnosti te minimalno 

ometanju  redovnog  rada i života građana. 
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 Nakon ulaska Republike  Hrvatske u  Europsku uniju ili u  proteklom periodu uspješno  

smo  nastavili sa primjenom  implementiranjem hrvatskih šengentskih te novih 

izmijenjenih nacionalnih propisa  koji uređuju  rad  i postupanje policije, pri  čemu  su  

najznačajnije promjene u  radu, granična policija i  kretanje  stranaca, upravnih poslova, 

pa i u svim ostalim segmentima našeg djelovanja iz  naše nadležnosti. 

 Poduzimali smo mjere aktivnosti po IZO standardu za pristupanje  sengentskom 

prostoru i po IZO  standarda za  postupanje u  tom prostoru, a da smo u  tome bili  

uspješni potvrđuje i  pozitivna ocjena  stručnjaka  Europske komisije koji su u lipnju 

proveli evoluaciju i na području  naše  PU u području upravljanja vanjskim granicama  na 

području PU u Puli. 

 Na temelju iznijetih pokazatelja procjenjujem  da smo  unatoč određenim objektivnim 

poteškoćama, a pri tome prvenstveno mislim  na nedovoljan broj zaposlenika, sve poslove 

iz  naše nadležnosti  uspješno obnavljali, kada je  stanje sigurnosti na području Županije 

tijekom prvih 9 mjeseci ove godine bilo zadovoljavajuće.  

 PU će i nadalje planirati i  poduzimati mjere aktivnost iz svoje nadležnosti kako  bi se 

održalo povoljno  stanje sigurnosti i u  pojedinim  segmentima nastojati postići 

poboljšanje. Pri  tom kao osnovne prioritete  daljnjega rada  želim posebno istaknuti, 

daljnji razvoj i provedbu niza  preventivnih projekata i aktivnosti od mnogih koji se već 

sada provode u cilju  sprječavanja i smanjenja kaznenih djela, prekršaja, nasilja među 

mladima, svih oblika ovisnosti i ostalih protuzakonitih ponašanja. 

 Otkrivanje počinitelja do sada zabilježenih najtežih kaznenih djela, a koja još  do  sada 

busz   razriješena, od ubojstava,  razbojništva i drugih.  

 Otkrivanje kaznenih djela i počinitelja u tamnoj  zoni, pri tom posebno mislim na 

gospodarski kriminal i korupciju, zlouporabu droga, organizirani kriminalitet i ostala 

područja.  

 Smanjenje  broja  prometnih nesreća i posljedica, posebno  smrtno stradalih u 

prometu, sprječavanje i suzbijanje ilegalnih migracija, također kao  jedan od značajnijih 

prioriteta, nastavak obuke, opremanje i  evaluacija na dostizanje standarda  i kriterija za 

pristupanje sengenstkom prostoru, i  daljnja implementacija  strategije djelovanja Policije 

u zajednici.  

 Uvjeren sam  da imamo  dovoljno  snaga i  resursa  da planirane  ciljeve i ostvarimo, 

te i nadalje osiguravamo povoljno  stanje sigurnosti i uvjete za sigurno i mirno  življenje 

svih građana na području  Istarske županije. 

 Predviđeno  vrijeme je kratko, nisam bio u prilici iznijeti nešto  detaljnije podatke, ali  

stojim na raspolaganje za sva dodatna pojašnjenja i odgovore na eventualna pitanja. 

 PREDSJEDNIK; zahvaljuje gospodinu  Dragutinu  Cestaru  na  danom uvodnom 

obrazloženju i  otvara raspravu za  klubove vijećnika po ovoj  točki dnevnog  reda, za koju  

se javio DAMIR KSJI, u ime Kluba vijećnika ID. plus 4 minute za pojedinačnu  raspravu. 

     DAMIR KAJIN, ID, kaže da ga jedno  vijećničko pitanje od prije potaknulo na jedno  

malo drugačiju  raspravu no što je mislio  održati 



19 

 

      Prvo što želi reći  da je  ovo  pisano izvješće na četiri, pet  stranica, po njegovom 

«ukusu», previše suhoparno. 

      2015. godine,  sa time i počinje izvješće u odnosu  na 2014. godinu , imali smo 

povećanje kaznenih djela  za 20 %, prometnih  nesreća za  5 %, prekršaja iz javnog  reda i  

mira  5 %, povećanje požara, normalno, to je  viša sila, takva je bila  sezona, 111 %. 

Tijekom 9 mjeseci  2015. godine na području PU Istarske  evidentirano je  4232 kaznena 

djela ili  da budem precizniji za 16 kaznenih djela  se ne zna. Mislim da  to nije malo. 2016. 

godine, kao što je rekao  načelnik, imam smanjenje kaznenih djela za 12 %, broj 

prometnih nesreća za 2 %, broj protiv  prekršaja javnog  reda i mira za 26 %, smanjenja 

broja požara za 23 % itd. ili  2016. godine imali smo  3.746 kaznenih djela ili  14 kaznenih 

djela dnevno. Zlouporaba droga plus 16 % u odnosu  na 2015. godinu. Zašto ? Vjerojatno 

iz toga što je policija po tom pitanju nešto počela raditi, cijeli njihov Odjel je 2015. godine 

završio u Via Romi u Riječkom zatvoru zbog «dvojbenog ponašanja».Kod gospodarskog 

kriminaliteta 2015  godine imali smo 409 evidentiranih  kaznenih djela, a 2016. godine 

199  ili pad za 51 %. ili za  210. Vjerojatno u ovoj  tranziciji vlasti i  PU Istarska nije  imala 

potrebe raditi previše, kao što nisu  radili ni oni u  Vladi. Sada dolazimo kod onoga što je 

vijećnik pitao: suzbijanje ratnog zločina. 2016. godine  navodite ništa,  2015. godine imali  

smo 3 kaznena djela. Uspjeli  ste razriješiti od  3110 kaznenih djela 1.325. Prijavili  ste 

1.051 osobu i  hvala bogu nikoga, vjerojatno, iz  politike, osim možda za  onu  Uljaru u 

Vodnjanu, pa  bih  volio  čuti što  se po  tom pitanju tamo  čini. 

       Kod teških krađa, što  i  mene osobno zanima,  razriješeno  je  18 %, provale u kuće 

itd., znači,  da će se otkriti počinitelj, a tu  su šanse gotovo minimalne, eventualno  svaka 

šesta provala. Kod gospodarskog kriminaliteta, na primjer kada govorimo o javnoj nabavi 

na državnoj  razini često se voli govoriti   da  ona sudjeluje  sa nekih  40 milijardi kuna i 

onda se kaže  da se pronevjeri negdje oko  5 %. Ako je  tome tako na Istru od tih,  ja ništa 

ne tvrdim, 40 milijardi kuna otpada barem 2 milijarde kuna, 5 % je nekih 100 milijuna kuna 

netko jednostavno javnoga pretvorio u privatno, prije više  vjerojatno  nego manje.  

       Kod droge situacija  je. alarmantna. Imali  ste plus u odnosu na prethodnu  godinu , 

ali  se nije objasnilo  zašto  2015. godinu za  16 %. I  sada dolazimo kod ratnog zločina. 

Vjerujem da je kraj, da neće nitko više ništa istraživati ili  možda i  hoće, ne znam. Volimo 

isticati  da je sudjelovanje Istrijana na ratištima bilo besprijekorno. Slažem sa vijećnikom 

koji je prije rekao  da 119, 154, 9 gardijska brigada, mogu  biti primjer lojalnosti spram 

države, pa  ću  reći i naše profesionalnosti u to  vrijeme zapovjednog kadra. Isto  tako ću  

reći da je i MUP odradio ogroman posao. Vaši predčasnici, gospodine načelniče, na toj  

funkciji iz onog  vremena, zaslužuju  svaku  hvalu. Neki su  bili u Vukovaru, gospodin 

Skender, Albanac, šef istarskih specijalaca je defakto  spasio Delbianca, ušao je u  

Topuvsko itd. Kod ratnog zločina ima kada je riječ o Istrijanima «naturaliziranim 

Istrijanima», jedna stvar koja nas kompromitira. Ja ništa ne tražim, ništa ne očekujem, ali 

zbog istine, koja mora biti u interesu svakog od  208.000  stanovnika, 15000 mladića koji  

su u ono  vrijeme sudjelovali na ratištu., između ostalog, treba spomenuti takozvanu  

Handžar diviziju,  sastavljenu  od «naturaliziranih» Istrijana, Labinjani znaju koga, ti neki 

ljudi u okolici Siska počinili su  strašne grozote, bili su onda podređeni  pokojnom šefu 

policije Đuri Brodarcu. To moram reći radi jedne povijesne istine, između ostaloga, da  

spomenem da za  mirni odlazak vojske, mir ovdje u  Istri, zasigurno su po mom sudu  

najzaslužniji gospodin Luciano Delbianco, pokojni, pokojni  admiral JNA, gospodin 

Barović i šef policije, gospodin Fatorić iz Rovinja, ako ćemo biti pošteni.  
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      Kada govorimo o sigurnosnoj situaciji, postavlja se pitanje kakva je ta sigurnosna 

situacija, da li  možemo biti  njome zadovoljni ? Ako imamo  na umu činjenicu da  danas 

možemo sigurno šetati Pulom, Buzetom, Porečom ili Labinom, negdje u  11,00  sati 

navečer,  reći  ćemo   da je situacija bajna, iako  se to  baš ne vidi iz brojki. Vjerojatno će 

nam to potvrditi i strani turisti. Svjestan sam da je naša policija po tom pitanju odradila 

ogroman posao. Međutim, oni koji  ne mogu napustiti  svoju  rodnu kuću, stan , a da netko 

ne provali u taj  stan, mislim da  neće to mišljenje dijeliti niti  sa vlastima, niti  sa policijom. 

Siguran sam  da  nema više provala nigdje u  Hrvatskoj no što ih ima  u  Istri, a rekoh  da 

imamo 82 % defakto neriješenih slučajeva. I ovo  naprosto poprima epidemiju. Policija je 

po tom pitanju nemoćna. Možda je jedino  veći problem u Istri  droga i ulogu koju je u  

tome nekada imala i  sama policija, jer sam rekao kako je završio njen ili naš Odjel. O 

tome sam puno govorio. 

 PREDSJEDNIK, kaže da je  htio samo reći  da gospodina Damira  Kajina nije htio  

prekinuti, ali  da je  više od pola njegovog izlaganja bilo totalno van teme. Imali smo  sat 

povijesti, koji  nema  veze sa izvješćem o kojemu se raspravlja. Nisam ga namjerno  htio 

prekidati, jer ispada da ga uvijek namjerno prekidan, ali ga  mol da se drži teme o kojoj 

raspravljamo, jer u protivnom će , nažalost, biti prisiljen prekidati  ovakve rasprave. 

   Zaključuje  raspravu za klubove vijećnika. Otvara pojedinačnu   raspravu za  vijećnike 

za  koju  se javila vijećnica Elvira Krizmanić Marjanović. 

    ELVIRA KRIZMANIĆ MARJANOVIĆ, HNS, obzirom da se spominju  slučajevi 

zlouporabe droga, pita da li se imaju  podaci, da li  postoje statistike. a Istra je turistička  

regija, koliko je od tih koji su uhićeni, odnosno kazneno progonjeni, stranih  državljana. 

 Drugo, pohvaljuje  PU Istarsku, koja  vrlo  vrijedno  radi zajedno sa Vijećem za 

komunalnu prevenciju Grada Pule, na  sprječavanju zlouporabe  droga. Rade se mnoge 

pozitivne  stvari, obučavaju se  djeca od  vrtića, praktično osnovnih i  srednjih škola,  na 

prevenciji. To ističe da ne ispadne da se ništa ne radi,  jer se  doista puno toga radi. 

  VILI  ROSANDA, IDS, naglašava da  kolikogod bi  neki htjeli stvoriti  atmosferu da je 

katastrofa, želi  reći da smo u 2016.  godini u biti  imali  jednu od najboljih turističkih 

sezona. Uz sunce i  more, najčešći  faktor zašto ljudi dolaze kod nas je faktor sigurnosti, 

koji  naši gosti, pogotovo  gosti iz Zapadne Europe, iznimno  cijene i  vrednuju. Uz ono što 

imamo, uz ono što nudimo, faktor sigurnosti je upravo  jedan od   najviše bitnih  razloga i  

jedan od najvećih  razloga zašto  gosti u  toj mjeri i dolaze kod nas.  

 DAMIR KAJIN, ID, kaže da će  na tom tragu isto pohvaliti Istarsku policiju. Kada netko 

takne nečiji  auto u subotu u 8,40 sati već u nedjelju policija podnosi prekršajne prijave, i 

doista toga nema niti u Japanu. Doista  se njima iskreno zahvaljujem na jednoj  takvoj 

spremnosti. Nisam  rekao  da je sve  katastrofa, striktno sam  citirao izvješće načelnika 

PU. Prije ste me prekinuli  kada sam počeo govoriti o drogi. Govorio  sam i o ulozi koju je 

imala policija. To je ozbiljan problem nas kao  vijećnika, građana Istarske županije, a još  

veći  svih djelatnika u PU, jer tvrdim da 99 % ljudi je tamo  poštenih i  revnosno izvršava 

svoje obveze. Konačno jednom prilikom je, ako  se ne  varam, gospodin Sakoman rekao 

što je lokalna samouprava korumpiranija to je prisutnost  droge na ovom području 

zasigurno  veća. Nakon 10 godina Riječka policija je otkrila krivca za  smrt  dviju djevojki 

na auto  cesti od Pule prema Grobniku. Od Istarske policije ne očekujem da će riješiti  

neke druge  stvari  koje traju naprosto  u nedogled. Međutim, Istra je osiromašena. 
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Tvrdim da Istri  nitko nije poharao izvana, nego naprosto oni koji su imali  mandate na 

ovim prostorima. 

 Drugo,  čak i  najrecentniji slučaj  koji  se tiče mog Buzeta, ove ekipe iz Zagreba, koja 

se povezuje između  ostalog sa Mamićem, da je kojim slučajem glede  kompostane  bilo 

povjereno PU Istarskoj, odnosno  našem DORH-u, ta se pitanja ne bi riješila. Istra je, 

rekoh, osiromašena, i to kolikogod se netko čudio, dovodi  do toga da se je otjerao s ovih 

prostora gotovo svaki investitor. 

 Nedavno mi je prišla jedna grupa židova iz Izraela, koji  su kao  najvještiji  trgovci, 

bankari, investitori, koji svi do  jednog  kažu da su na ovim istarskim prostorima naprosto  

oštećeni. Prije sam citirao  prostorni plan, gdje je jedna ekipa lokalnih dužnosnika, 

urbanizirala si prostor na kojem će navodno graditi  28 vila. Samo  500  metara dalje drugi 

lokalni dužnosnik 25 vila. Ovdje je jedan  koji  me tuži, graditi  11vila. Mislim da smo ipak 

naprosto prevršili neke stvari i da to naprosto nije dobro. A ovim židovima  svima je  sve  

deurbanizirano. Mislim da  to nije dobro ponašanje. 

 I za kraj, mislim   da je za ovakvo  stanje, između ostalog, na prvom mjestu  kriva  

politika, možete i  mene prozivati, na drugom mjestu DORH, ali na  trećem mjestu, neću  

reći policija, nego zakupljeni mediji, čija se naklonost kupuje javnim novcima. 

 PREDSJEDNK, kako  da taj čovjek kaže hvala. Hvala lijepa, gospodine Kajin.  

 Pošto se više nitko  nije javio  za  riječ PREDSJEDNIK, zaključuje   raspravu i daje  

riječ načelniku DRAGUTINU CESTARU,  da odgovori  na postavljena pitanja.  

   DRAGUTIN CESTAR,  naglašava da će pokušati  dati odgovore i kratak osvrt na neka 

postavljena pitanja. 

 Broj  kaznenih djela je smanjenje u odnosu  na prethodnu godinu. Istru  treba gledati 

kao  izuzetno razvijenu  turističku  regiju  sa velikim brojem dolazaka stranih gostiju, 

turista itd. Uz 208.000 domaćih žitelja  prošle  godine, odnosno prvih 9 mjeseci ove 

godine, 3.600.000 osoba je bilo na ovom, 17.000.000 prelazaka državne granice, 

5.000.000  vozila u prometu preko  državne  granice, koji  su na ovaj ili onaj način  

tranzitirali kroz  područje Istre. 

  Teških krađa 1090 i nešto  u prvih  9 mjeseci. Najvećim dijelom su provale, ali  nisu  

to  samo provale u kuće i  stanove,  tu  su provale u  vozila, u šatore, u  turističke objekte, 

apartmane, u nizu drugih objekata, kioske, trgovine itd. Svega negdje 20-tak % otpada na 

povale u kuće i  stanove. Svaki pojedinačni slučaj provale  u  kuće i  stanove, kao  zaista 

zaštićenu  kategoriju prostora, najintimniji prostor svakoga od nas, je teško kažnjeno djelo, 

i tako ga na taj način gledamo i pristupamo  tome, nastojimo ga razriješiti. Ali, ne možemo 

govoriti o tisućama  takvih kaznenih djela, koja  značajno ugrožava sigurnost i  stanje 

sigurnosti. 

 Za  kriminalitet droge puno je toga  rečeno. Ja sam i na početku rekao kako treba 

tumačiti  te trendove  uz ove kaznena djela  i uz ovo što  sam rekao ovdje, ponavljam 

opet,  na području Istarske županije dio  poslova obavlja iz svoje nadležnosti, jer je to  

tako našim sustavom postavljeno i  regulirano, i USKOK, koji je imao  dobrih  rezultata, 
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kako znate bilo je uhićenja osoba sa velikim količinama droge itd., naprosto što je u 

nadležnosti  tog dijela službe, ali i  nas zajedno. 

 Na prošlogodišnjoj sjednice ove Skupštine govorilo se o problemu naših zaposlenika 

koji  su  bili umiješani u određene korupcijske  radnje koji  su  počinili određena kažnjiva 

dijela. Nama nije drago  da je to  tako i  vrlo  jasno smo se prema tome odredili, od prvog  

trenutka sudjelovali i participirali  o tome da to   razriješimo, da se oni procesuiraju. To je  

upravo  dokaz  da smo spremni se suočiti  sa time, da smo  spremni se  boriti protiv toga i  

da nema nikakve tolerancije na bilo  kakav oblik zloupotrebe korupcije i bilo takvog 

ponašanja. Problem  smo, ja sam uvjeren, razriješili, imamo  resurse kakve imamo i  

nastojimo obavljati i što kvalitetnije raditi i postizati što bolje rezultate. 

 Za gospodarski kriminal  pokušao  sam kroz uvodno izlaganje obrazložit zašto je 

smanjenje za  50 %. Rekao  sam da je  prošle godine bio nešto  veći broj nego što smo  

ga imali prethodnih godina u  prvih  9 mjeseci, jer je to  bio  rezultat jednog  opsežnijeg 

istraživanja koje smo provodili, koji  smo provlačili   kroz godinu prije toga. Neki puta 

nešto što rezultira nekim većim statističkim podacima potraje možda i  mjesecima, možda 

i  godinu  dana da bi se onda  konačno to procesuiralo, da  bi  se predmet ili nekoliko 

predmeta dovršili, da bi išlo  dalje u proceduru.. U ovom  trenutku  imamo  niz predmeta 

koji će kroz neko  dogledno vrijeme biti  završeni i ići će u  daljnju  proceduru i 

procesuiranje. 

 Ratni zločini. Kao što znamo,  srećom, nismo imali  ratna događanja na ovom 

području. Sve ono što je bilo i što  se ticalo ovog  područja  već kroz niz prethodnih 

godina je kriminalistički istraženo, obrađeno, procesuirano itd. Ono što se tiče ratnih 

zločina, naših poticanja na ovom području, najčešće jesu dio osoba, možda  koje dolaze  

tu  ili osoba  sa drugih područja koja  su  bila zahvaćana ratnim događanjima, i naravno  to  

se redovno odrađuje, to je  jedan od  strateških prioriteta na razini  Ministarstva 

unutrašnjih poslova,  tako i tome  pristupamo. Mi ne raspolažemo  nikakvim saznanjima da 

imamo osobe na našem području koje su  bile umiješane u  bilo kakve ratne zločine, a da 

prema njima se nije odradilo, da nisu procesuirane i da se nije napravilo ono što  je sve 

bilo potrebno.  

 Handžar divizija  je nama dobro poznata. Dio ljudi koji su  bili u  to uključeni u  vrijeme 

godina ratnih događanja itekako su  bili predmet i  našeg postupanja  višekratno, 

kriminalističkog istraživanja i podnošenja prijava itd., ali dugo, dugo  godina  već  sa njima 

i sa tim osobama koje su bile u to uključeni  nema nikakvih problema i gotovo  da  ih više   

nema  na ovom području. 

 Pitanje participacije stranih  državljana u  problem zlouporabe droga, najvećim  

dijelom ovdje sam spomenuo 1000 i nešto prekršaja u  oblasti zlouporabe droga. Jedan 

veliki  dio, gotovo polovica kada su u pitanju prekršaji su  strani  državljani., kada su u 

pitanju  kaznena djela, najvećim dijelom to su  ipak naši   državljani  Republike Hrvatske, 

koji  se pojavljuju u prodaji, preprodaji određene količine droga, ali  obzirom na  veliki  

broj  turista koji  dolaze na ovo  područje, velikim dijelom su i  sami  državljani   kao 

počinitelji posebno prekršaja na ovom području. 

  Nadam se da sam odgovorio  barem  na osnovna pitanja, da vas više ne opterećujem, 

ali mislim da  na temelju iznijetih pokazatelja, možemo  reći da je  područje Istarske  

županije, posebno i tijekom turističke sezone, bilo sigurno, kao što  sam  rekao i 

odgovorno to mogu  reći nije bilo nikakvih,  što znamo, događaja takvog  značaja, takvog  
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karaktera, koji  bi uticali  značajnije na stanje sigurnosti, koji  bi  narušavali stanje 

sigurnosti.  

 Ono što ču još spomenuti, svake godine boravi određeni  broj  stranih  policajaca na 

našem području , koji su  angažirani zajedno  sa nama u cilju što bolje prevencije, 

preventivnog  djelovanja i  bolje percepcije sigurnosti  na ovom području. Anketiramo  

strane i domaće turiste, većom dijelom   strane. Za ovu  godinu  još nemamo  do kraja 

obrađene te podatke, ali iz prethodne godine  najveći dio  stranih turista kada ih se 

anketira, kada ih  se pita, izjašnjavaju se da se osjećaju  izuzetno  sigurno  na ovom 

području, da je  jedan od  razloga, bitnih razloga njihovog  dolaska i  odabira naše 

destinacije Hrvatske i  naše Županije, upravo  to što je to sigurno područje i što  se 

osjećaju sigurnim i što  nema nekih značajnijih problema.                                                                                                                                       

    PREDSJEDNIK VALTER DRANDIĆ, zahvaljuje gospodinu  Dragutinu  Cestaru na 

uspješnom  raspletu  ove točke dnevnog  reda i  Informaciji,  i daje  na glasanje  Zaključak 

o primanju na znanje Informacije o  stanju  sigurnosti  na području  Istarske županije za 

prvih 9 mjeseci 2016. godine, te nakon glasanja utvrđuje  da je  Skupština jednoglasno  

donijela  

     Z A K L J U Č A K 

o primanju na znanje Informacije o  stanju  sigurnosti  na području  Istarske županije 

za prvih 9 mjeseci 2016 

 AD - 4 

a. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2017. godinu i projekcija za 

2018. i 2019. godinu 

b. Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2017. 

godinu 

 PREDSJEDNIK, naglašava da je provedena  raspravu  u 1. čitanju, te da je na 

dnevnom  redu  2. čitanje, odnosno  razmatranje i usvajanje  amandmana. U predviđenom  

roku  pristiglo je 8 amandmana, pa poziva Župana Istarske županije Valtera Flega, koji  se u  

međuvremenu pridružio  sjednici, uzme riječ radi izjašnjavanja o svakom  amandmanu. 

 ŽUPAN IŽ, ispričava se  najprije na odgođenoj   cijeloj Skupštini zbog obveza koje je 

imao u  Vlasi RH zajedno  sa svim ministrima i premijerom, pa je kasnio  na sjednicu, nažalost, 

prvi put u ovom mandatu, na 36. sjednici  nije bio  u mogućnosti  biti  na pitanjima, 

informacijama i prijedlozima, ispričava se zbog toga, a zahvaljuje  što se pomaknula  ova 

sjednica Županijske skupštine IŽ.   

 U nastavku  obrazlaže  amandmane kako  slijedi  sa predloženim i  usvojenim 

Zaključcima, koji  su  postali  sastavni  dio Proračuna. 

     ZAKLJUČAK 
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1. Župan Istarske županije razmatrao je sljedeće prispjele Amandmane Vijećnika 

Skupštine Istarske županije na Proračun Istarske županije za 2017. godinu, te odlučio kako 

slijedi:      

Amandman br. 1 vijećnika Josip Anton Rupnik 

 

Amandman br.1 plan +/- novi plan 

R-6 POZ NOVO 

Dvorana Nella Milottia- Spomen soba   

 

0 

 

+35.000,00 

 

35.000,00 

R-6 POZ 170331 

Zaštita materijalne kulturne baštine i 

muzeologije  

 

210.000,00 

 

-35.000,00 

 

175.000,00 

 

Obrazloženje: 

Vijećnik traži da se financijska sredstva za uređenje Aule Nello Milotti (na Fakultetu za 

odgojne i obrazovne znanosti Sveučilišta Jurja Dobrile u Puli) u sklopu Milottijevih dana, iz 

Programa Područje očuvanja kulturne baštine. Naime, u Auli Nello Milotti se, osim što se 

koristi kao učionica, čuva dio skladateljeve ostavštine te se prostorija namjerava koristiti kao 

multifunkcionalna dvorana. Navedeni projekt započeo je prije dvije godine te se navedena 

sredstva traže za konačno uređenje spomenute prostorije.  

Prijedlog :  prihvaća se na slijedeći način 

Amandman br.1 plan +/- novi plan 

R-  9  Upravni odjel za obrazovanje, sport i 

tehničku kulturu  

A250201  Sufinanciranje redovne 

djelatnosti Sveučilišta u Puli  

nova pozicija na računu 366 Pomoći 

proračunskim korisnicima drugih 

proračuna 

 

0 

 

+35.000,00 

 

35.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju, 

lokalnu područnu (regionalnu) 

samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 

A100201 Zajednički troškovi upravnih 

7.625.000,00 -35.000,00 7.590.000,00 
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tijela  

323 Rashodi za usluge  

 

Obrazloženje:  

Sredstva za navedeni projekt osigurati će se u razdjelu 009 Upravnog odjela za obrazovanje, 

sport i tehničku kulturu u aktivnosti Sufinanciranje redovne djelatnosti Sveučilišta u Puli, na 

način da će se dodati pozicija za uređenje dvorane Nella Milottia u visini od 35.000,00 kn. 

Sredstva će se umanjiti na rashodima za usluge na zajedničkim troškovima.  

Amandman  br. 2 vijećnika Doc.dr.sc. Ticijan Peruško  

Amandman br. 2 plan +/- novi plan 

R-9 A250201  Sufinanciranje 

redovne djelatnosti Sveučilišta u 

Puli – uvećano za namjenski izdatak 

za Sveučilišnu knjižnicu 

0,00 +500.000,00 500.000,00 

R-4 K140204 Funkcija 0620 

Uređenje strelišta Valdebek 

POZ 170151 

4.000.000,00 -100.000,00 3.900.000,00 

 R 2 POZ 170048 A100201 

Zajednički troškovi upravnih tijela  

Energija 

1.050.000,00 -100.000,00 950.000,00 

R 2 POZ 170053 A100201 

Zajednički troškovi upravnih tijela  

Usluge promidžbe i informiranja 

550.000,00 -100.000,00 450.000,00 

R 11 A100501 Funkcija 0133 

Komunikacije i protokol 

980.000,00 -100.000,00 880.000,00 

R 15 A800104 Funkcija 0113 

Ured u Bruxellesu 

469.000,00 -100.000,00 369.000,00 

 

Obrazloženje:  
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Sveučilišna knjižnica najveća je regionalna knjižnica sa izrazito velikim i bogatim knjižničnim 

fondom i od posebnog je interesa za Istru. Korisnici Sveučilišne knjižnice su svi žitelji Istarske 

županije, a to nije samo akademska zajednica, već i šira populacija svih profila korisnika. 

Knjižnični fond obuhvaća preko 320.000 svezaka knjiga, 7.206 naslova periodike, od čega 

956 naslova novina i 5.676 naslova časopisa, 40 svezaka i 25 kutija rukopisa znanstvenika iz 

Istre, 680 magistarskih i doktorskih radova (2003.-2012.), 240 DVD-a, 4.540 CD-ROM-ova i i 

drugu knjižničnu građu.   

Takva kulturološka, znanstvena, povijesna i opće značajna institucija za Istru zbog nedostatka 

novčanih sredstava došla je u velike financijske probleme što se odražava na kontinuitet 

njenog daljnjeg djelovanja. Sredstva ishodovana po natječajima za razne projektne aktivnosti 

pridonose realizaciji konkretnih programa, ali ostaje upitno financiranje redovne djelatnosti. 

Uzimajući za primjer Nacionalnu i sveučilišnu knjižnicu u Zagrebu, vidi se također da se ne 

financira sredstvima namijenjenim Sveučilištu u Zagrebu s obzirom da Sveučilište u Zagrebu 

ne bi bilo u mogućnosti izdržati troškove njenog djelovanja. 

Nepokriveni rashodi knjižnice od strane Ministarstva znanosti i obrazovanja na godišnjoj razini 

su preko 900.000,00 kn, a odnose se na materijalne rashode. Istarska županija ne djeluje u 

sufinanciranju tako značajne institucije, koja gaji i čuva povijest Istre.  

 

Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način 

Amandman br.2 Plan +/- novi plan 

R-  9  Upravni odjel za obrazovanje, sport i 

tehničku kulturu  

A250201  Sufinanciranje redovne 

djelatnosti Sveučilišta u Puli  

nova pozicija na računu 366 Pomoći 

proračunskim korisnicima drugih 

proračuna 

 

35.000,00 

 

400.000,00 

 

435.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju, 

lokalnu područnu (regionalnu) 

samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 

A100201 Zajednički troškovi upravnih 

tijela  

323 Rashodi za usluge  

7.590.000,00 -400.000,00 7.190.000,00 

 

Obrazloženje:  
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Za sufinanciranje redovne djelatnosti Sveučilišta osiguravaju se dodatna sredstva u iznosu od 

400.000,00 kn na novo otvorenoj poziciji Pomoći proračunskim korisnicima drugih proračuna. 

Sredstva će se umanjiti na rashodima za usluge na zajedničkim troškovima.  

Amandman  br. 3 predsjednika Kluba vijećnika koalicije IDS- HNS – Zeleni   

Amandman br.3 plan +/- novi plan 

 R – 9 Upravni odjel za obrazovanje, sport i 

tehničku kulturu 

nova pozicija – uređenje zgrade Škole za 

turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula  

 

0,00 100.000,00 100.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju, 

lokalnu područnu (regionalnu) 

samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 

A100201 Zajednički troškovi upravnih 

tijela  

323 Rashodi za usluge  

7.625.000,00 -100.000,00 7.525.000,00 

 

Škola za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula trenutno ne raspolaže uvjetima za organiziranje 

nastave u jednoj smjeni. Uređenjem zgrade na Stoji Ulica Ruža Petrović 15, omogućilo bi se 

takvo odvijanje nastave. Predlažemo da se osigura 100.000,00 kn kojima bi se moglo 

osposobiti prostorije za provođenje nastave.  

Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način 

Amandman br. 3 plan +/- novi plan 

 R – 9 Upravni odjel za obrazovanje, sport i 

tehničku kulturu 

K240405 Turističko-ugostiteljski centar 

Pula  

 

250.000,00 100.000,00 350.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju, 

lokalnu područnu (regionalnu) 

samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 

A100201 Zajednički troškovi upravnih 

7.190.000,00 -100.000,00 7.090.000,00 
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tijela  

323 Rashodi za usluge  

 

Obrazloženje:  

U Upravnom odjelu za obrazovanje, sport i tehničku kulturu predlaže se povećanje na 

ulaganjima na Turističko ugostiteljskom centru Pula za iznos od 100.000,00 kn. Predloženo 

povećanje koristiti će se radi uređenja zgrade na adresi Ruže Petrović 15 u Puli radi 

organizacije rada Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula u jednoj smjeni.  

Amandmani predlagača 

Amandman br. 4 Plan +/- novi plan 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju, 

lokalnu područnu (regionalnu) 

samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 

POZ 170068 Troškovi sudskih postupaka 

25.000,00 +75.000,00 100.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju, 

lokalnu područnu (regionalnu) 

samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 

A100201 Zajednički troškovi upravnih 

tijela  

323 Rashodi za usluge  

7.090.000,00 -75.000,00 7.015.000,00 

 

Obrazloženje:  

U Upravnom odjelu za decentralizaciju, lokalnu područnu (regionalnu) samoupravu, 

prostorno uređenje i gradnju ukazala se potreba za preraspodjelom sredstva jer je nakon 

isteka roka za dostavu podataka za proračun Istarske županije za 2017.g. donesena Odluka 

Ustavnog suda RH (objavljena  je 19.10.2016.g. u NN br. 94/16) kojim je ukinut članak 79. 

Zakona o upravnim sporovima (NN br. 20/10, 143/12, 152/14, 94/16) koji je propisivao da u 

upravnom sporu svaka strana snosi svoje troškove.  

Navedena odredba članka 79. ZUS-a prestaje važiti 31.03.2017.g. Do tog roka Sabor treba 

 uskladiti  tu odredbu zakona sa  Ustavom  u pravcu da  će  troškove postupaka biti dužna 

snositi ona stranka koja izgubi spor). S obzirom da je IŽ putem ovog odjela uvijek  kao  tuženo 

upravno tijelo  stranka u upravnom sporu,  potrebno je u proračunu za 2017.g. planirati  

povećanje  sredstva za te  namjene sa sadašnjih 25.000,00 kn na  100.000,00 kn iz razloga 

što je aktivnih upravnih sporova per 30.06.2016.g.  ukupno 51, i bez obzira što u velikom 
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broju stranke ne uspijevaju u upravnom sporu te se njihove tužbe protiv naših 

drugostupanjskih rješenja odbijaju.  

 

Amandman br. 5 Plan +/- novi plan 

R – 4 Upravni odjel za održivi razvoj  

K130130 Terapeutska plaža  

1.600.000,00 +400.000,00 2.000.000,00 

R – 4 Upravni odjel za održivi razvoj  

K130104 Poticaj za uređenje plaža 

400.000,00 -400.000,00 0,00 

 

Obrazloženje:  

U Upravnom odjelu za održivi razvoj ukazala se potreba za preraspodjelom sredstva jer je 

se neće stići utrošiti sredstva za projekt Terapeutska plaža, te se obveza po ugovoru s 

izvođačem radova prenosi u 2017.g. Osim dosad osiguranih sredstava u visini od 

1.600.000,00 kn osigurava se dodatnih 400.000,00 kn, te projekt Terapeutska plaža iznosi 

2.000.000,00 kn. Predlaže se da se sredstva prenesu sa projekta Poticaj za uređenje plaža.  

Amandman br. 6 plan +/- novi plan 

R – 7 Upravni odjel za poljoprivredu 

A710101 Poticanje razvoja poljoprivrede  

nova pozicija na konto 3512 subvencija 

trgovačkim poduzećima u javnom sektoru  

 

0,00 200.000,00 200.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju, 

lokalnu područnu (regionalnu) 

samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 

A100201 Zajednički troškovi upravnih 

tijela  

323 Rashodi za usluge  

7.015.000,00 -200.000,00 6.815.000,00 

 

Obrazloženje:  

U upravnom odjelu za poljoprivredu osigurati će se sredstva za pokretanje organske 

poljoprivredne proizvodnje pod nazivom Istra BIO Regija u iznosu od 200.000,00 kn.  
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Projektom Istra - BIO Regija inicirala bi se zamisao da se koordiniranim aktivnostima i 

poticajima usmjeri poljoprivredne proizvođače u Istri osobito one najznačajnije, da prihvate 

ekološka zaštitna sredstva i pristupe organskoj proizvodnji. Radi se o inicijalnim sredstvima, 

uz cilj da se za navedeni projekt osiguraju sredstva iz europskih fondova.  

Amandman br. 7 plan +/- novi plan 

R – 9 Upravni odjel za obrazovanje, sport i 

tehničku kulturu  

A260101 Sportski savez Istarske županije  

2.683.000,00 200.000,00 2.883.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju, 

lokalnu područnu (regionalnu) 

samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 

A100201 Zajednički troškovi upravnih 

tijela  

323 Rashodi za usluge  

6.815.000,00 -200.000,00 6.615.000,00 

 

Obrazloženje:  

U Upravnom odjelu za obrazovanje, sport i tehničku kulturu predlaže se povećanje 

sredstava za rad Sportske zajednice Istarske županije u iznosu od 200.000,00 kn, sa 

tendencijom da se kroz nekoliko narednih godina sredstva za potrebe sporta vrate na razinu 

prije ekonomske krize. Potiče se amaterski sport, sport mladih i sport osoba s invaliditetom o 

čemu će Sportska zajednica Istarske županije voditi računa kroz raspored sredstava. 

Konačnu raspodjelu sredstava donosi Skupština Sportske zajednice IŽ, a na prijedlog 

Izvršnog odbora.  

Amandman  br. 8 vijećnice Tanja Vrbat Grgić 

Amandman br. 8 plan +/- novi plan 

R-  9  Upravni odjel za obrazovanje, 

sport i tehničku kulturu  

A260101  Sportski savez Istarske 

županije   

 

321.300,00 +50.000,00 371.300,00 

R-5 Upravni odjel za turizam 

A370205 Turističke manifestacije  

poz. 170282 Subvencije za 

250.000,00 -50.000,00 200.000,00 
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turističke manifestacije  

 

Obrazloženje:  

„Istarsko Proljeće – Istrian Spring Trophy" Kategorija UCI 2.2, . 

Biciklistička utrka Istarsko Proljeće je utrka u međunarodnom kalendaru UCI-a rangirana kao 

2.2, koja je nastavak na utrku Jadranska magistrala koja se vozila u 46 izdanja, ove je godine 

išla u 13 izdanju. Na njoj mogu startati profesionalne ekipe, nacionalne reprezentacije, 

regionalne reprezentacije i klubovi. Etapna utrka koja koja se sastoji od prologa i 3 etape (na 

ovom izdanju nastupilo je 33 ekipa sa 200 vozača koji je maksimom dozvoljen od strane 

međunarodne federacije UCI (radi sigurnosti vozača) i koja se boduje za Europa Tour koji je 

bitan jer bodovi koji se osvoje na Europa Tour-u određuju kvotu vozača koji mogu startati na 

Svjetskom prvenstvu i Olimpijskim igrama pojedine Države. 

Kako se utrka vozi na području Istre, prolog se vozi u Umagu a startovi etapa su u Poreču, 

Vrsaru i Pazinu dok su ciljevi u Labinu, Motovunu i Umagu. Na pripreme dolazi veliki broj 

profesionalnih i rekreativnih vozača, istarski hotelijeri ostvaruju oko 5 - 6000 noćenja. Kroz 

utrku se ostvaruje velika promidžba istarskog i hrvatskog turizma koji obuhvaća nove 

trendove zdravog života, sporta, ekologije… 

Osim direktne koristi, ove utrke omogućuju kontakt sa cijelim biciklističkim Svijetom, te se za 

utrke osim biciklističkih ekipa zanimaju domaće i strane TV kuće (prije dvije godine reportažu 

pravila danska TV 2), tiskovni mediji Glas Istre, Sportske Novosti, La Vocce del Popolo, 

Večernji list, Jutarnji list, kao i razni internet portali, naši i strani, koji pišu i objavljuju reportaže 

vezane uz biciklizam od kojih su najgledaniji Cyclingnews, Tuttobiciweb, Siol.net koji ima 

posebnu rubriku o biciklizmu gdje prate sva Svjetska biciklistička događanja, a biciklizam je 

jedan od najpopularnijih sportova kod njih. 

Prijedlog :  prihvaća se na slijedeći način  

Amandman br. 8 plan +/- novi plan 

R-  9  Upravni odjel za obrazovanje, sport i 

tehničku kulturu  

A260101  Sportski savez Istarske županije   

poz. 17196 Sportske manifestacije  

2.883.000,00 +50.000,00 2.933.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju, 

lokalnu područnu (regionalnu) 

samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 

A100201 Zajednički troškovi upravnih 

tijela  

6.615.000,00 -50.000,00 6.565.000,00 
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323 Rashodi za usluge  

 

Obrazloženje:  

Prijedlog se prihvaća na način da se osigura dodatnih 50.000,00 kn za Sportsku zajednicu 

Istarske županije. Sugeriramo da se iz dodatno odobrenih sredstava financiraju programi 

sportsko turističkih manifestacija. Konačnu raspodjelu sredstava donosi Skupština Sportske 

zajednice IŽ, a na prijedlog Izvršnog odbora.   

1.Zadužuje se Upravni odjel za proračun i financije Istarske županije da ispravi naziv 

Sportski savez Istarske županije u Sportska zajednica Istarske županije.  

2 Ovaj Zaključak dostavlja se Skupštini Istarske županije na nadležno postupanje. 

3 Za izvjestitelja po toč. 1 ovog akta na Skupštini Istarske županije određuje se 

Župan Istarske županije. 

4 Ovaj Zaključak stupa na snagu danom donošenja. 

5 Zadužuje se Upravni odjel za proračun i financije IŽ da sukladno ovom Zaključku 

izradi konačni tekst Proračuna Istarske županije za 2017.g. i nadležni Upravni 

odjeli da sukladno usvojenim amandmanima usklade Odluke o javnim potrebama. 

 

 PREDSJEDNIK,  naglašava da su  svi  amandmani  prihvaćeni od strane predlagatelje 

i  time je završena  cijela procedura donošenja Proračuna, pa poziva  vijećnice i  vijećnike  da 

se  izjasne  o prijedlogu Proračuna Istarske županije  za  2017. godinu  i Projekciji  za  2018. i 

2019.godini, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština sa 37 glasova «ZA», 1 glasom 

«PROTOV» i  3 «SUZDRŽANA» glasa, usvojila 

     P R O R A Ć U N 

    Istarske županije za 2017. godinu 

 Zatim daje na glasanje prijedlog Odluku  o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 

2017. godinu, te nakon glasanja  utvrđuje da je Skupština  sa  39 glasova «ZA», bez  glasova  

«PROTIV» i  2 «SUZDRŽANA» glasa, donijela 

          O D L U KU 

  o izvršavanju  Proračuna  Istarske županije za  2017. godinu  

 Nakon usvajanja  Proračuna Istarske županije za  2017. godinu ŽUPAN IŽ, kaže da 

ima  potrebu  da kaže hvala, hvala na konstruktivnosti, hvala na amandmanima i  hvala na  

vrlo konstruktivnim prijedlozima i u  tijeku  javnog  savjetovanja gdje ste mnogi  razgovarali sa 

mnom. Vraćam se sa sastanka  sa premijerom i  sa svim ministrima u  Vladi. Iskreno  se  

nadam boljim vremenima po pitanju  našeg Proračuna, po pitanju   decentralizacije, ali  

konačno, rekao  bih, brže realizacije mnogih naših projekata koji će opet doprinijeti  tome  da 

imamo  više poreza na dohodak, što znači  da možemo ulagati i u  školstvu i u socijali i  sve 

druge stvari koje jesu na rashodovnoj  strani našeg Proračuna.  Naravno, ništa ne dolazi 

preko noći, to su dugoročni projekti, no  bez  ovakve  suradnje između  Župana i Županijske 
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skupštine znate i  sami  da ne bi bilo moguće pripremati  takve projekte, da ne bi bilo  

moguće ići u Zagreb  pred Vladu i  donijeti  ministrima i premijeru defakto spremne projekte 

koji  vjerujem da će krenuti, a isto  tako, kao što je  rekao i danas ministar Marić, sljedeće 

godine ide izmjena Zakona o financiranju područne i regionalne samouprave na način da 

konačno, nadam se, da će prestati padati taj trend prihodovne strane našeg Proračuna, 

prvenstveno iz nenamjenskog  dijela, poreza na dohodak i da ćemo konačno početi jačati  

regije upravo onako kako  rade najrazvijenije Europske regije.  Nadam se da smo  došli do 

tog  trenutka. Mi smo uvidjeli  da po načelu  supsidijarnosti i  decentralizacije možemo ustvari  

ubrzati  razvoj Hrvatske. 

 Još jednom hvala  vam na povjerenju i u ime i  pročelnika i Županijske uprave, mojih  

zamjenica i  mene, mogu  vam  samo obećati  da ću  se truditi  realizirati sve stavke u 

Proračunu koje ste  danas  izglasali.      

 AD – 5 Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske       

županije za 2017. godinu. 

 Za ovu točku  dnevnog   reda nije  bilo potrebe dati uvodno obrazloženje. 

 U raspravi su sudjelovali: Damir Kajin, u ime Kluba vijeća ID, Tedi Chiavalon, ispravak 

krivog  navoda. 

 DAMIR KJIN, ID, kaže da Proračun  Istarske županiju  za  2016. godinu  bi trebao 

iznositi 1.230.000.000,00 kuna. Ukupno  na prostoru  Istarske županije  2014. godine 

prihodovalo se 7,6 milijardi  kuna, a ono što se ovdje  vratilo  ostalo cirka  negdje 6,9  milijardi 

kuna, ali pustimo  sada Proračun, o  tome ćemo govoriti pri  rebalansu. 

 Kada je riječ o kulturi ili  bolje rečeno Programu  javnih potreba vidimo  da ukupno  

izdvajamo 2.129.000,00 kuna, od čega za  kulturne programe 1.484.000,00 kuna i  da sada 

sve  ne nabrajam, a ono što  mene posebno zaintrigiralo  je  književnost,  izdavaštvo, 

94.000,00 kuna. Znam da će netko vjerojatno  reći koliko para toliko i muzike, ali ja bih  rekao 

da više izdvajamo za  medije, PR, još ne znam koliko, taj podatak ne znam zašto  se krije, 

uvjeren  sam  možda i  više nego za programe potreba u  kulturi, za programe potreba kada 

je riječ o sportu, tehničkoj kulturi zajedno. Imam pravo u  to  vjerovati, jer podatak od  

Stručnih službi ili Župana ili njegovo Kabineta, nikako  da dobijem. Međutim, zašto  se javljam 

za  riječ ? Rekoh, za književnost odnosno izdavaštvo izdvajamo 94.000,00 kuna. Ja mislim da 

bi  to  trebalo biti nešto  najviše vrijedno, govorim o izdavaštvu, jer to izdavaštvo ostavlja trag 

u nekom vremenu o događajima i ljudima i  o onima koji  se time bave. Meni  se stalno  

javljaju, zato se ja javljam za riječ, između ostalog, i  ja ću ih nazvati mali  ljudi, narodni autori, 

koji  tvrde da su  naprosto zapostavljeni  kada,  recimo,  kane  izdati  neku svoju  zbirku 

pjesama, pripovjedaka ili  nešto slično. 

 Čini mi  se da u ovom  programu, iako  to  ne bi trebalo biti, kad je riječ o kulturi, ima i  

dosta politike, ali neću previše o  tome. Međutim, kada govorimo o  tih 94.000,00 kuna  tvrdim 

da više od  94.000,00 kuna za  izdavaštvo mogu izdvojiti i najsiromašnije istarske općine, a ne 

Županija koja ima proračun 2017. godine u iznosu od   1.230.000.000,00 kuna, 5,00 milijuna 

kuna manje nego ove godine. Dane Vojvodine u  Istri pratimo sa 60.000,00 kuna. Neka se 

prate, nemam ništa  protiv  Subotice, ni protiv  Novog Sada, ni  Srpskih čokoladica, dapače, 
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ali  mislim da 94.000,00 kuna za izdavaštvo je  malo ili  je  izdavaštvo u  Istri  u  jako  velikim 

problemima. 

  Drukčiji  pristup, možda,  bi  mogao biti koncentriranje sredstava, a ne ovako 

mrvljenje, bilo  bi  to   puno  racionalnije kada ne bismo imali  problema na koje, recimo, prije 

načelnik PU Istarske nije htio odgovarati, kao što je  slučaju, recimo, sa Uljarom ili  tome 

slično. 

  Nigdje nema Buzeta. Uspio sam primijetiti samo 2.000,00 kuna za «Legende istarskog  

sjevera»,  autoricu  poznajemo  dobro  Valter Flego i ja. Neću reći da  je naš Proračun najviše 

centraliziran od svih  hrvatskih županijskih proračuna, ali imam dojam da  gro  sredstava iz 

ovoga programa ide prema onim gradovima koji  su  možda najmoćniji u  Istarskoj županiji, 

prema Poreču, prema Puli i  jasno Pazinu. Toliko govorimo o  decentralizaciji,  a  u kulturi se 

provodi jedna radikalna, ili ne znam kako ću se izraziti, rigidna  centralizacija. Mislim da to  

nije dobro.  

 I još jednu  stvar za  kraj ću  reći. Nemojmo biti  previše  rigidni prema istarskim 

izvođačima. Na primjer neki mi  se stalno  tuže  da jednostavno  nikako  ne mogu  nastupati u  

nekim gradovima  sa svojim sastavima  i slično. Mislim jednostavno  da to  nije dobro. Da li  to  

spada ili ne spada u kulturu, da li  spada u  nešto drugo, to  je možda drugo pitanje, ali  još  

jedanput mislim da bi stavka koju sam spominjao   trebala biti znatno  veća.     

 TEDI CHIAVALON, U ispravak netočnog navoda  kaže: «Možda je nekima neobično  

da se nakon nekoliko  sjednica javljam za  isprava krivog  navoda gospodinu  Damiru Kajinu, 

jer naprosto su svi odustali javljati se više na njegova, ja ću ih nazvati,  laprdanja, baš ružno, 

zato  što da je gospodin Damir Kajin htio  bilo što promijeniti u ovome Proračunu, predložio  

bi  amandman. Ovo  je laprdanje, gospodine Kajin»! 

 PREDSJEDNIK, daje opomenu  vijećniku Tedi  Chiavalonu zbog ovakvog  rječnika i 

moli da se takav rječnik više ne koristi za županjskom govornicom. 

 /D. Kajin : Čekaj./ 

 PREDSJEDNIK, moli za mir i pita tko se dalje javlja za riječ ? Pošto se više nitko  ne 

javlja za rije,  zaključuje raspravu, pa vijećnik DAMIR KAJN, kaže da je još 4 minuta za  

raspravu, da će odgovoriti na repliku  vijećnika  Tedi  Chjavalonu. PREDSJEDNIK, kaže: «Da 

ja dajem vama  riječ da vi odgovorite na ovome za što vijećnik Tedi Chiavalon  dobio 

opomenu , ne dajem vam riječ za  to ! Ako ćete raspravljati ću  vam  dati  riječ, ali  za  sada da 

igramo ping pong u  ovoj  Vijećnici, mislim  stvarno da nema veze. Izvolite, imate riječ ako  

vam je toliko  do toga  stalo.   

 DAMIR KAJIN, ID, u ovoj županiji  ni jedan moj amandman  u četiri godine nije 

prošao. Dao  sam ih  više od  150 /Predsjednik : Morate dati  amandman  da bi mogao proći. 

Ja nisam vidio  niti  jedan amandman, moram priznati/. Sramite se ! 

 PREDSJEDNIK,  zaključuje raspravu,  molim za mir, daje gospodinu Damiru  Kajinu 

opomenu, kao prije gospodinu  Tedi Chiavalonu. Riječ  daje  pročelnik  Upravnog odjela za  

kulturu  IŽ, Vladimiru  Torbici. 
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 VLADIMIR TORBICA,  naglašava  da mu je  žao  da se kultura proteže u  ovom 

kontekstu, ali tu  smo  da odgovorimo  na postavljena pitanja. Prvo će  ispraviti  nekoliko  

iznesenih grešaka. Ne radi  se o  2.129.000,00 kuna, obzirom da je jasno  naznačeno u  

materijalu da je to  isključivo  novac koji  se  daje prema Zakonu o kulturnim vijećima, dok će 

se ostali  dio, koji  se dodjeljuje prema Uredbi, dodjeljivati tijekom natječaja koji će biti 

objavljen u prvom mjesecu  2017. godine. Tada će se i  sredstva, koja su namijenjena, 

između ostalog, i za izdavaštvo, biti znatno  veća. Vrlo je  bitno  da sve ove odluke idu putem  

natječaja, imamo 7 kulturnih vijeća, u kojima se nalaze eminentni stručnjaci, koji su  također 

odabrani na javnom natječaju, i ova  raspodjela sredstava ovdje nije stvar Županijske uprave, 

nego  stvar kulturnih  vijeća, koja su  ta koja  predlažu  raspodjelu  sredstava... 

 Što  se tiče ostalih upita, što  se tiče Buzeta, ako  gledamo u cijelosti, osim ovih 2 

000,00 kuna  za izdavaštvo, tu su i Pietra Peloza, kao i  neki  drugi projekti i programi koji  se 

tiču Buzeta, ali želio bih samo   napomenuti  da je otkup spomenute knjige,  nije knjiga 

novinarke «Glasa Istre», nego gospodina Vladimira Pernića «Legende istarskog sjevera». 

Rekli  ste da je to gospođa, a on nije gospođa, barem koliko  sam ja upoznat.  

 Položaj knjige je vrlo  težak u čitavoj  državi. Fon za  knjige će se promijeniti 

izmjenama zakona, na čemu  Ministarstvo kulture radi. Tada ćemo   moći govoriti o  

sredstvima Načelno se  slažem da je književnost u najtežem položaju, ali stvarno  ne možemo  

dodjeljivati novce onima koji  se ne javljaju  na natječaju .  

 ŽUPAN IŽ, kaže  da ne voli  da nešto ostane visjeti u zraku, pa  misli  da u  dvije minut  

treba objasniti  da  Županijski proračun nije vreća u koju  neki  djed Božić zagrabi  ruku i 

nekome da, a neki Grinić ne ide u  tu  vreću i  nekome ne da sredstva. Govori o  tome da 

trebamo gledati cijelu  sliku. Ja sam osjetljiv  na dvije stvari, prvo, kada netko iznosi  

segmentiranu istinu. Nisam rekao  da laže, nego  segmentiranu istinu,  koja nema veze sa 

istinom. Istina je ta da gledamo i radimo za mnoge dijelove Istre, za Buzet pogotovo, jer je 

Buzet  zajedno  sa 7 ostalih jedinica lokalne uprave u  teškoj situaciji. Sama ministrica je 

obećala izradu  novog indeksa razvijenosti. Govorimo o izgubljenim novcima zbog Zakona o  

brdsko-planinskom području i posebnu državnu skrb. što će nov Zakon o  regionalnom 

razvoju, uvjeren sam, znati prepoznati. A kada govorimo o ostalim stvarima koje mi  radimo u 

Buzetu, opet nemojmo gledati  samo  jednu  fetu ili  filet od Proračuna, nego  gledajmo  malo 

širu sliku. Dobro je rekao  Vladimir Torbica,  ovih desetak milijuna kuna sam si napisao, ali 

neću  slijedećih dvadesetak spominjati,  koje smo planirali raditi  kroz  energetske obnove, 

kroz Stari Grad Buzet, kroz  različite projekte, aglomeracije i za brzi Interneta i svega onoga  

što pripremamo i što  ćemo još  više raditi  kako bismo imali ravnomjerni razvoj u  Istri. I nije 

istina  da netko  dođe u taj naš Županijski  Proračun  sa rukom  i uzima i parti šolde kako mu  

paše, već za  sve imamo , kao što je i revizija rekla, besprijekoran sustav natječaja, gdje svi 

gradovi i općine, sukladno  svojim prioritetima,  kandidiraju svoje programe, a naše 

Povjerenstvo  da zeleno ili  crveno  svijetlo  svim tim gradovima ili općinama.  

   PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i  daje na glasanje Program javnih potreba u 

kulturi Istarske županije za 2017 godinu, te nakon glasanja  utvrđuje da je Skupština sa 39 

glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 2 «SUZDRŽANA» glasa, usvojila 

     P R O G R A M   

     javnih  potreba u Kulturi  Istarske županije za 2017. godinu 
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  AD – 6 Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi za        

2017. godinu 

 Skupština je  bez  uvodnog obrazloženja, rasprave i primjedbi. jednoglasno  donijela 

          P R O G R A M 

  javnih potreba u tehničkoj kulturi za 2017 godinu 

 AD – 7 Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije  za 2017. 

godinu 

 Skupština  je  bez   uvodnog obrazloženja i bez rasprave  većinom glasova «ZA», bez  

glasova «PROTIV» i  2 «SUZDRŽANA» glasa, usvojila  

           P R O G R A M 

 javnih potreba u sportu Istarske županije  za 2017 godinu 

 AD – 8 Prijedlog Odluke o donošenju Strategije obrazovanja Istarske  

   županije 

 Za ovu  točku  dnevnog  reda je  predviđena kratka prezentacija, ali  vijećnici su  se 

izjasnili   da nije  potrebna prezentacija. 

 PREDSJEDNIK, otvara  raspravu  za  klubove  vijećnika, za  koji  se za  riječ javio  

vijećnik  Branko  Ružić.  

  BRANKO RUŽIĆ, u ime Kluba ID, naglašava da je na sjednici  Odbora za društvene 

djelatnosti IŽ, bio inicijator akcije da se sa  sjednice Skupštine Istarske županije  pošalje 

zahtjev nadležnom  Ministarstvu, da su u Istri  deficitarna zanimanja sa područja prerade 

metala, industrije i sličnih djelatnosti. Mislio  sam da će predsjednik Odbora, gospodin 

Lino Kuharić. to obrazložiti  na samoj  točci, ali je  to  zatražio kroz vijećničko pitanje,  pa 

bih ipak pojasnio što  se htjelo, odnosno što sam smatrao da bi bilo  najviše bitno za 

poslati jedan  takav  zahtjev nadležnom Ministarstvu za  izmjene zakona.  Činjenica je 

da je Županija osnivač  srednjoškolskog obrazovanja, da su  škole u  vlasništvu županije, 

pa bi bilo  dobro, barem moje  razmišljanje je  bilo, da se zatraži  od nadležnog 

Ministarstva promjena  zakona ili  uredbe da se sve ovlasti prenesu na županije, pošto  su  

one  osnivači škola. 

 Predložio bih još nešto što je trebalo  već u ovom  Proračunu predvidjeti,  da se na 

jesen kada se donose prijedlozi za sufinanciranje, odnosno  kreditiranje ili  stipendije za 

polaznike srednjih škola,  uzme u  obzir upravo  tu problematiku ,  da se sufinanciraju ili  

stipendiraju  deficitarne djelatnosti u  metaloprerađivačkoj industriji. Prioritet je nekako 

turizam, ali za unutrašnjost Istre, a pogotovo za razvoj metalske industrije ili vraćanje 

metalske industrije ponovno u  opticaj, bilo  bi itekako dobro  da se  ono što je i 

predsjednik  sam naglasio, da se  sagleda potreba sa Obrtničkom i  Gospodarskom 

komorom  da se   napravi  inventar potreba upravo školovanja  tih kadrova. 
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 DAMIR KAJIN; ID, kaže da  Plan ima 44 stranica, svi su ga  pogledali. Prije smo  

govorili o  kulturi. Tema je bila i  tehnička kultura, bila je tema sport, ukupno  izdvajanje 

negdje oko 5,5 milijuna kuna po  tim programima. Jasno  je da mi  bez kulture, bez sporta, 

bez  tehničke kulture, ne možemo. To je, između ostalog, pitanje našeg  identiteta, ali  bez  

zdravlja, bez socijalne sigurnosti, jednostavno  ne smijemo i za to mislim da moraju biti 

osigurana  sredstva. na više mjesta u Planu...  

  PREDSJEDNIK, upozorava  vijećnika Damira Kajina da je   pogriješio  temu, jer se ona 

odnosi na  jednu drugu toku dnevnom reda. Govorimo o  strategiji obrazovanja. Svaki  

puta pročitam koja je  točka dnevnog  reda na redu.  

 EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ, HSU-HSLS, volevo  sofermarmi  specialmente 

sull'istruzione secondarie da qui  vengo. 

 Nonostante  nell'introduzione viene indicato   che sul territorio operano  tre  scuole 

superiori in lingua  italiana Buie, Rovigno e Pola a  gagina 39 del'esposto nella situazione 

della rete scolastica di Pola non viene nominata ne' definita la  presenza    della  scuola 

Dante  Aligieri di Pola.  Vorei avere una spiegazione per qusta. 

 Inoltre al punto 2.8  sul bilinguismo volevo  sofermarmi  sul  fato  che la  nostra 

regione, come ha sempre fatto, appogginando il  bilinguismo deve iniziare un dialogo per 

appurare e applicare norme in materia di tutela  sulle minoranze linguistiche storiche.  

 La lingua  italina in Istria  deve essere riconosciuta giuridicamente  come lingua 

storica del territorio similmente alle  regioni   europee del Burgeland austriaco per i 

Gradišćanskih hrvati nell'uso della Lingua croata; del Trentino  Alto Adige il Ladino; della 

Valle  d'Aosta dove vive  ufficialment  il regime di bilinguismo italalo-francese, in questa 

regione la scelta dell'una o  dell'altra lingua nei  rapporti con l'amministrazione  e' a 

discrezione  del pubblico, e il   reclutamento del personale e'  condizionato dalla  

conoscenza attiva del francese, finilmente anche nella nostra  regione. 

 Giuridicamente  la situazine  e' molto vicina alla nostra realta'  regionale, ma  se nelle 

scuole non si inserisce la  conoscenza  della lingualingua italiana  come lingua sociale 

minoritaria del  territorio   saremo  i primi  testimoni di un avvio  di assimilazione 

linguistica  se pur lenta e latente. 

 Il tutto vuol indicare che la diversita'  socio  culturale rappresenta per il nostro 

territorio una  ricchezza da non disperdere  come  citato essere uno  dei pilastri  della  

costruzione  democratica dell'Europa, inserita  nell'art.22  della « Carta dei  diritti 

fondamentalii dell'Unine europea», che cosi recita »L'Unione rispeta la diversita' culturale, 

religiosa e linguistica. Una definizione di lingua «minoritaria» si puo  trovare nella « Carta  

europea per le lingue regionali e  minoritarie». 

   Per tanto  consiglio e dico  che  sarebbe propio oportuno a  ritornare a quel sistema 

scolastico in qui la lingua italina era una lingua che veniva inserita nell'ustruzione 

scolastica elementare  e anche media in tutte le scuole, e no e' solo  per se, e una lingua 

del  territorio, ma e anche una lingua che ci  arichisse molto  e storicamente.      

  Pošto  se više nitko  ne javlja za  riječ PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje riječ 

ANDREJI UGRINOVIĆ, u ime predlagatelja da  odgovori  na postavljena pitanja.   
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 ANDREJA UGRINOVIĆ, kaže da će početi od  drugog  pitanja, da nije baš sasvim  

sve razumjela, pročelnik joj je pomogao. Ističe  da su to   definitivno  važna pitanja na 

području  Istarske županije. Postoji  posebno  poglavlje u Strategiji  koja se tiče baš te 

teme, poglavlje 2.8. u kojem je na nekoliko načina izražena posebna vrijednost cijele te 

teme za IŽ.  

 Škola Dante Alighieri je navedena u  Strategiji, možda samo ne  na tom mjestu   gdje  

je vijećnica  gledala, nego  se nalazi  na  stranci  98.   

 Pitanja o  metalnoj  struci, odnosno o lobiranju  prema državnoj  razini za  strukovna 

zanimanja, naročito za ona zanimanja koja su  deficitarna u Županiji, moram reći  da 

imamo  nekoliko mjera koja se tiču stipendiranja i instruiranja u cijelom tom sektoru i da 

se radi na povećavanju  kvalitete srednjoškolskog obrazovanja, strukovnog obrazovanja i 

osposobljavanja, u  mjeri  6. i u  mjeri  13.upravo  su te stvari  koje je predložio  vijećnik, 

vezane..   

 PREDSJEDNIK, misli  da su prijedlozi gospodina Branka Ružića, koji je   ranije  bio 

postavio   vijećničko pitanje, i  gospođe Eveline Biasiol  Brkljačić, izuzetno  važni. Osobno  

smatra da je  jako, jako  važno to što je rečeno. Međutim, sada ne možemo mijenjati  ništa 

u prijedlogu, pa predlažem prihvaćanje inicijative, da bi bilo  dodro da Upravni odjel za  

kulturu  uzme  obzir danu inicijativu da se  poduzmu  određene aktivnosti i  mjere da se 

vidi kako da se ova dva prijedloga pokušaju  operacionalizirati što više konkretno.  

 ŽUPAN IŽ, naglašava da se apsolutno slaže  sa prijedlog predsjednika Skupštine IŽ. 

Govori se o Strategiji obrazovanja za  slijedeći  period. To  treba biti usklađeno sa planom 

većeg reda, odnosno  sa Nacionalnom strategijom obrazovanja. Apsolutno podržava 

iznijete prijedloge. koje sam Sada je teško  mijenjati  cijelu Strategiju, međutim, to je 

odlična tema kao  jedna inicijativa  ministru  s kojim smo  baš i danas o tome pričali, jer 

nije isto, dobro  kaže gospodin Branko  Ružić, imati  određeni broj lijepih  smjerova u  Istri, 

a  različit u Vukovarsko-srijemskoj županiji, zbog pitanja  tržišta i normalno da tu  treba biti  

fleksibilan. Ovo  što je gospođa Elvira Biasiol Brkljačić  rekla, je upravo ono zašto mislim  

da se  trebamo  zalagati, tako  da bi moj prijedlog  bio, ne želeći narušavati cijelu  

Strategiju  već  sada izrađenu, koja je zbilja prošla cijelu proceduru i puno  radnih tijela, 

da takve inicijative  damo prema resornom ministru, koji sam siguran da će to  sutra i u  

Nacionalnu  strategiju ugraditi. A  bilo  koja  strategija, i  sama strategija nižeg reda, treba 

biti usklađena sa strategijom višeg reda. Kao i za  sve druge strategije, siguran sam, jako  

brzo ćemo napraviti Županijsku razvojnu  strategiju. Ta  strategiji mora biti usklađena sa 

državnim programom.. Sve te stvari ćemo  vidjeti i uskladiti.  se sa time Siguran   da će ih 

i sam ministar prihvatiti.  

 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o donošenju 

Strategije obrazovanja Istarske županije, te nakon glasanja utvrđuje  da je Skupština 

jednoglasno donijela  

     O D L U K U 

o donošenju Strategije obrazovanja Istarske županije Istarske županije 

 AD – 9 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana za zdravlje i socijalno       

blagostanje Istarske županije od 2017. do 2020. godine 
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 Također je i za  ovu toku dnevnog  reda predviđena jedna bliža prezentacija, ali  

vijećnici  smatraju  da nije  potrebna prezentacija. 

 PREDSJEDNIK, otvara  raspravu za  klubove vijećnika za koju su se javili: Silvano  

Hrelja, u  ime Kluba vijećnika  HSU- HSLS i vijećnik Damir Kajin,  u ime Kluba vijećnika ID. 

 SILVANO  HRELJA, naglašava da će Klub HSU-HSLS podržati  Prijedlog Odluke o 

prihvaćanju Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije od 2017- do 2020. 

godine, ali da bi malo  problematizirao pojam « socijalno  blagostanje». On je lijep i 

primamljiv, ali  pojam «socijalno  blagostanje» ne spada u područje zaštite  građana. 

Socijalno  blagostanje je  belfar, benessere, to  su  politike jedne zajednice kako će imati  

rast i napredak. Lijepo zvuči  socijalno blagostanje i  nitko   nema ništa protiv toga, ali 

činjenice bi govorile drukčije, iako Istarska županija ima nešto bolji   standard, ali i kod nas 

ljudi imaju potrebu  za socijalnim potporama, za socijalnim zaštitama i  misli da bi  to  bio 

na neki način primjereniji  naziv ovog Plana. Možda mu je netko stvarno htio  dati neku 

novu  dimenziju. To nije  loša namjera, ali ako ništa drugo volio bi  da predlagatelj  

sadržajno odredi   pojam «socijalno blagostanje» što znači u kontekstu  predloženog 

Plana, jer je, ipak, prvenstveno plan socijalne zaštite, mjere socijalne zaštite, pomoći i  sve 

ono što je  vrlo kvalitetno  uređeno u  sadržaju. Protiv  sadržaja i  svega ovoga apsolutno 

nemam nikakvih primjedbi. Malo  me ovo  baca iz  ravnoteže u odnosu na neke moje 

spoznaje i  stanja u ovoj našoj Županiji u odnosu na  cijelu Hrvatsku i na neke informacije 

koje imam  kako se politike, ne samo na razini  države, nego i razvojne politike definiraju. 

Ovo  meni  doista spada u  razvojne politike više nego ovdje  gdje je, ali to  nije razlog  da 

se ne podrži Plan kako je predložen.  

 DAMIR KAJIN, ID,  kaže da će glasati za Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana za 

zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije od 2017. do 2020. godine, ali  da ga  je 

isto  tako  zaintrigiralo što je to «socijalno  blagostanje». Na primjer kupiš  nešto za ništa 

pa onda možeš graditi  100 metara od mora 28 vila, 25  vila ili 11 vila. To je, recimo,  

doslovno  blagostanje. Ili ako  nešto kupiš za 12.000,00, ne od  države,  pa to založiš, pa  

digneš kredit od  300.000,00  eura, i to je  neko  «socijalno  blagostanje». I  da ne bih ja 

sada vas zamarao što je socijalno blagostanje, da se  vratim na Plan za  zdravlje i 

socijalno  blagostanje. Ja ću ga pohvaliti. Plan ima 44 stranice, svi  smo  ga manje više, 

vjerojatno, pročitali. Govorili  smo  malo prije i o kulturi, o  tehničkoj kulturi, govorili  smo o 

sportu. Za te tri djelatnosti,  mislim da sam  rekao i prije,  se izdvaja  6,5 milijuna kuna. 

Rekao  sam  da to apsolutno  treba podržati, jer je to  dio  našeg identiteta, ali  bez  

zdravlja, socijalne sigurnost, jednostavno ne smijemo ostati, to  jednostavno  mora biti.  

 Na više mjesta govori  se i o  nedostatku  novca. Rekoh ne jednom za ovom 

govornicom da je Proračun Istarske županije ove godine  1.235.000.000,00 kuna, a da se 

u  Istri prihodovalo  negdje  2013. godine, po podacima Ekonomskog instituta, 7,6 milijardi 

kuna, od čega se u  Istru  vratilo ili  ovdje ostalo  6,9 milijardi kuna. Znači,  da se  7,16 

milijardi kuna više platilo no što  je ostalo. 2015. godine, to  je negdje oko  400 milijuna 

kuna. Ono što je hvalevrijedno je zasigurno gradnja Opće bolnice u Puli. Zašto nju 

spominjem ? Zato, jer je ona  središnja ustanova  zdravstvene, pa i socijalne sigurnosti, 

ako se smijem tako izraziti, Istarske županije. Za bivšeg premijera Milanovića možemo  

reći štošta, ali ni jedan premijer nije više sredstava usmjerio spram Istre od njega. Bolnica 

bez njega, ja sam uvjeren, ne bi išla, a krenula je u ono  vrijeme, Chiavalon, kada  se 

njega nazivalo kilerom,  a on neke druge mafijašima. Od 600 milijuna kuna koliko će 

stajati  ta bolnica na lokalnu samoupravu otpada 25 %, 75 %, našim novcem apsolutno,  

ali ta naš novac vratiti će se i  brzo. Rekoh da Proračun za ovu  godinu iznosi  
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1.235.000.000,00 kuna  Sigurno  je da je socijalna slika Istre daleko  bolja, kao što je  

rekao prije mene Silvano Hrelja, od Istoka države, ali iz Istre godišnje se iseljava, to je 

podatak za 2015. godinu, 1.280 ljudi, kao što je isto  podatak da od 2008. do  2015. 

godine Istra je ostala  bez  13.878 radnih mjesta, Župan će reći oko  11.000.  

 Na stranici  16 govori  se o okolišu koji podupire zdravlje. O Kaštijunu  nakon onoga 

jutros ili prije, nije bitno, neću. Međutim,  javljam se  za  riječ zbog  podatka na stranici  34 

i  35. Riječ  je ovdje o drogi. Mislim da se ovo izvješće  samo u  tom segmentu ne poklapa 

s jedne  strane o  stvarnim problemima, pa čak ni sa napisima u  nekim biltenima, na 

primjer da  20 do  30 % mladih do  16 godina je probalo  neku drogu, a kamoli  da se to 

poklapa  sa  izvješćem MUP-a o  kojem smo  razgovarali pred  sat ili  dva  vremena. 

Problem je, to želim reći, alarmantan, neću govori  sada što tome doprinosi  od onih 

festivala  dolje po  Puli  nadalje, ali još jedanput ću  reći  da je problem alarmantan i  da bi 

se o tome više  trebalo posvetiti brige i u školi i na studiju, prilikom zaposlenja  itd. Zašto ? 

Pa zato, jer samo  dvije udruge u  Istri prikupe na godišnjoj  razini oko  120 kilograma 

šprica. Zato ja govorim  da je taj problem puno   alarmantniji  no što je ovdje u om 

izvješću istaknuto.  

 Možda, drugi  je naš problem  odlazaka mladih ljudi iz  Istre prema Rijeci, prema 

Zagrebu, prema zapadno  europskim mjestima.  

 Treći problem zasigurno  je problem samih starijih osoba na istarskim prostorima, koji  

ne mogu  financirati   svoju  skrb,  pogotovo ako  su im  djeca izvan Istre.    

 I četvrti problem, možda pojedinih općina, malih općina, recimo  jednoga Lanišća, 

gdje je prosjek, pa neću  pogriješiti ako kažem starosti  60  godina, a možda i više,  gdje 

živi  sada oko  350 ili  360 ljudi, i  gdje  takav sustav jednostavno  bez  šire zajednice ne 

može opstati. Mislim da oni koji su  najpotrebniji, koji  su  najslabiji, moraju dobiti  na ovim 

prostorima i  najviše.   

 Treba poraditi na problemima koji  najviše  tangiraju roditelje, to je vjerojatno problem 

droge i drugo, brinuti se o  starijima. 

  Što se tiče samoga  Plana za  zdravlje, koji ukupno ima 44 stranica,  mislim da je 

dobar,  korektan i  da ga treba podržati.  

 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu za  klubove vijećnika. Otvara pojedinačnu  

raspravu  za koju  se javio Lino Kuharić,  IDS-HNS-ZELENA STRANKA. 

 LINO KUHARIĆ, kaže da  želi svima dati  do znanja da je Plan za  zdravlje  rađen po 

definiciji zdravlja Svjetske zdravstvene organizacije. To je psihičko, fizičko i socijalno  

blagostanje, a ne samo prisustvo bolesti U  donošenju  te definicije, koja je donesena 

negdje 1950. godine, 7.04., kada je  Međunarodni dan zdravlja Svjetske zdravstvene  

organizacije, -  to pamtim, jer na raj  dan je   moj rođendan -  čemu  je veliki doprinos  dao 

pokojni profesor Andrija Štampar, propagator javnog zdravstva. Tako i naš Županijski plan 

zdravlja uvijek koristi tu definiciju, zato se spominje «socijalno  blagostanje».  Mislim da u  

tom smjeru uvijek ide taj plan, da je to  jedna  nit vodilja. Normalno, da je ta definicija, ja 

bih je nazvao utopistička, stvarno sva organizacija, svi planovi, svi zdravstveni  radnici, svi 

oni koji u tome sudjeluju trebaju  stremiti. Možda jednog  dana se  to i ostvari.  
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 Pošto  se više nitko  nije javlja za  riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje  riječ 

pročelnici Upravnog odjela za  zdravlje i  socijalnu   skrb, gospođi Sonji Grozić Živolić, da 

odgovori  na postavljena pitanja. 

 SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ,  naglašava da joj je drago što  je i sam naziv dokumenta 

izazvao  raspravu, jer znači  da promišljamo o  svemu tome. Zahvaljuje dr. Linu Kuhariću 

što  je dijelom objasnio naše namjere i smisao ovog  dokumenta. Podsjeća vijećnike 

Županijske skupštine IŽ da je prvi plan za  zdravlje Istarske županije donijet  kao prvi plan 

takvog  tipa u  Republici Hrvatskoj. Skupština Istarske županije je tadašnji plan  usvojila 

2005. godine. Od tada težimo zdravlju. Ne donosimo planove zdravstvene zaštite, pa smo 

htjeli  napraviti jednu paralelu, koja upravo oslikava našu težnju, a ne ono  gdje jesmo.  

 Sam dokument, ako  ste ga pažljivo pročitali,  vidjeli  ste da se ne radi o  jednom 

dokumentu i jednom planu, nego  o skupini planova. Sastoji  se od Plana zdravstvene 

zaštite, Plana promocije zdravlja, Plana zaštite od zaraznih bolesti, socijalnog plana i plana 

koji se odnosi na Županjske prioritet. Dakle,  vezani  smo za  nekakav širi europski 

koncept, radi se za ovu sferu, jer ovaj dokument, između ostalog, ima i  svrhu povezivanja 

našeg djelovanja i  naše politike sa politikama više razine, bez obzira  da li  se one nalaze 

na nacionalnoj ili  iznad nacionalne razine, I Europska unija doista ima dokument koji  se 

zove Help 20-20, koji  se odnosi i na  velter,  nismo znali  bolji prijevod. Još jedan razlog  

svemu  tome je što  doista  ovom ne pristupamo iz aspekta jedne struke, jedne discipline, 

jednog  resora, nego želimo pristupiti i multidisciplinarno i  ako  hoćete interdisciplinarno, 

i ako  hoćete transdisciplinarno,  pa su  to  sve razlozi zašto  se taj Plan  tako zove.  

 Nisam možda potpuno  razumjela pitanje koje je postavio ili nije  postavio gospodin 

Damir Kajin. Ako se primjedba odnosi na područje ovisnosti ili prevencije ovisnosti, onda 

doista moram kazati  da u  Istarskoj županiji, osim nevladinog sektora i udruga, koje se 

bave ovisnicima, imamo i institucionaliziranu skrb kroz ustanove, prvenstveno Zavoda za 

javno  zdravstvo Istarske županije, koji ima odgovarajuću službu i Centar za  van bolničko 

liječenje ovisnika, koji djeluje u Poreču. Prema tome sustav skrbi i  rada sa  samim 

ovisnicima  je ustrojen. Ono što mi  želimo kroz ovaj Plan napraviti jest prevenirati 

ovisnost i  druge poremećaje u ponašanju djece i  mladih, pa  smo  negdje  napravili 

korak koji ide ka   univerzalnoj prevenciji i ovisnosti i drugih poremećaja. U prvom redu 

ovaj je Plan namijenjen jačanju programa koji se provode u  školama, za sada vrlo 

intenzivno u  srednjim školama. Ovim Planom više ulazimo i u  raniju  dob, u osnovne 

škole. 

 / Hrelja : Replika/.  

 PREDSJEDNIK, kaže  da se ne može više  replicirati. Prije sam napravio iznimku, ali  

ne mogu  raditi  toliko iznimki.  Zaključuje raspravu i  daje na glasanje  Prijedlog Odluke o 

prihvaćanju Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije od 2017. do 2020. 

godine, te nakon glasanja  utvrđuje  da je Skupština jednoglasno usvojila  

      O D L U K U 

o prihvaćanju Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije od 2017. do 

2020. godine 

AD – 10 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za 

zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2017. godinu 
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 Skupština je bez uvodnog  obrazloženja, rasprave i primjedbi, jednoglasno donijela 

      O D L U K U 

o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno blagostanje 

Istarske županije za 2017. godinu 

 AD - 11 

a. Prijedlog Četvrtih izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 2016. 

godinu 

       b. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o   

 izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2016. godinu. 

 Kratko uvodno obrazloženje za  ovu  točku  dnevnog  reda je dao Župan IŽ, koji 

naglašava da je spremljena cijela prezentacija, ali  da će pokušati  u nekoliko  rečenice  

reći o  čemu  se radi.. Ako ima pitanja predstavnica Upravnog odjela za financije i 

proračun će  sa zadovoljstvom odgovarati  na pitanja. 

 Rebalans Proračuna ima  705  stranca materijala, pa ću  reći  samo  tri četiri  važnije 

stvari o čemu  se  radi u četvrtim  ovogodišnjim izmjenama Proračuna. Osnovna stvar 

zašto idemo u rebalans Proračuna  10.012.2016. godine, 11 dana pred kraj kalendarske 

godine, je činjenica  da defakto  prenosimo 305.000.000,00 kuna proračunskim 

korisnicima u slijedeću  godinu  kroz  Proračun u tom konsolidirano dijelu, a osim  

305.000.000,00 kuna koje smanjujemo ove godine, smanjujemo i 300.000.000,00 kuna 

županijskih prihoda, što znači  da ukupno Proračun nije više  kako  smo  večeras ovdje 

čuli  jedno 70 puta 1.235.000.000,00 kuna nego, ako  vi prihvatite od ovog trenutka 

prijedlog četvrtih izmjena Proračuna,  920.000.000,00 kuna iz operativnih  razloga, a) 

prijenosa dinamike trošenja sredstava za gradnju  Opće bolnice u Puli i b) promjene 

ukupno, rekao sam, 9,5 milijuna kuna naših županijskih  sredstava, koji se tiču najvažnije 

činjenice da porez na dohodak zbog povećane isplate povrata građanstvu, jer od ove 

godine to  radi Porezna uprava, pada za  2,2 milijuna kuna , a ostalo je ustvari onaj dio koji 

se tiče decentraliziranih  funkcija,  ono što isto  treba reći i  s tim ću  stati, je činjenica da 

povećavamo  sa  9,7 milijuna kuna na 15.000.000,00 kuna  kratkoročno zaduživanje, kako 

i  svake godine radimo, zbog nedovoljnog povratka sredstava iz Europskih fondova, a ne 

želimo ugroziti  ni jedan EU projekt. To  su  tri važne  stvari  koje sam htio  reći oko  

četvrtog  rebalansa Proračuna. 

 PREDSJEDNIK, zahvaljuje  Županu  na uvodnim riječima po ovoj  točki  dnevnog 

reda. Otvara rasprava za  klubove vijećnika, za koju se za riječ javio  vijećnik Damir Kajin. 

 DAMIR KAJIN, ID,  kaže da će Proračun  IŽ za  sada, možda za pet minuta biti 

drugačije, pretpostavlja  da hoće, iznosi  1.235.000.000,00 kuna. Prenosi se  300 i  

nekoliko milijuna kuna, plus 9,5 milijuna kuna, i on će malo kasnije , vjerojatno, završiti  na 

brojki od  920.000.000,00 kuna. Između ostalog  ovdje su sredstva  i za Opću bolnicu u 

Puli, koja  se financiraju, hvala bogu, sa 75 %  sredstava države,  25 % Istarske županije, 

koja  sve financira. 
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 Koliko je naš Proračun iznosio, tek da podsjetim, 1993. godine, kada je županija 

osnovana ? 80.000,00 DEM. Vremena su se promijenila. Smatram da bi  sve ono što je 

moguće obnašati na lokalnoj  razini  trebalo prepustiti lokalnoj samoupravi, što je moguće  

više našim općinama i  gradovima, normalno pod uvjetom da se dogodi  jedan teritorijalni 

preustroj, jer ovakav kakav je bojim se da nema puno smisla. 

 Kada govorimo o  europskim projektima, vidimo  koliko smo  si osigurali sredstava, 7,3 

milijuna eura, 2018. godine 793.000.00  eura, 2019. godine 203.000,00, ali pustimo  sada 

to.  

 Zašto se sada javljam za  riječ ? Javljam se radi Kabineta  

Župana, koji nas košta 3.383.220,00 kuna. Ne se zbog toga što imaju  možda više 

zaposlenika nego u Kabinetu predsjednika Vlade, nego zbog toga što plaće iznose  

1.790.000,00 kuna, sa doprinosima 2.097.000,00 kuna, što nas komunikacije i protokol 

koštaju 980.000,00 kuna. Ja si  stvarno postavljam pitanje, bez uvrede, za što mi 

izdvajamo  tih 980.000,00 kuna, pa  mogu pročitati u ovih 8 minuta koliko mi  stojr na 

dispoziciji. Poziv za novinare, proslava 10. obljetnice osnutka Jadranske-Jonske regije, 

poziv za novinare,  večernji prijem za učenike državne prvake, poziv za novinare, poziv za 

novinare, tako  jedno  pedesetak poziva za novinare, pa priopćenja za medije i tome 

slično. Trebalo bi se  možda pozabaviti  nekim drugim poslovima, a ta sredstva možda 

usmjeriti u one programe koje smo prije spominjali za  tehničku kulturu, za sport, odnosno 

za ono, što ja  volim kazati. identitet ovim samih prostora. Toliko, ne puno više od toga, ali  

mislim  da ovih  980.000,00 kuna za te namjene ne treba izdvajati. Tu imamo i odgovore 

na novinarske upite i tome slično. To se  može  obaviti  sa puno, puno manje novaca i da 

ne trebamo  biti u toj mjeri toliko rasipni. Ovo  vam je  sve na  488  stranici, šteta da ne 

pročitate, recimo, za što se  sve troši  tih 980.000,00 kuna, o kojim je priopćenjima riječ, o 

kojim je pozivima novinarima  riječ i  tome slično, ali ponavljam, mislim da je previše 

novaca za te namjene osigurano u Proračunu.  

 Pošto  se više nije nitko  javio za  riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje  riječ 

Županu  IŽ,  da odgovori  na postavljena pitanja.       

  ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na riječi i  kaže  da  baš nije razumio pitanje. To je otprilike  kao 

da me pitate da li se može ići u Zagreb sa Fićom, biciklom ili Ferarijem? Sa svim time se 

može ići u Zagreb ili  u Buzet, svejedno. No pitanje je efikasnosti, obavljenog posla i da li 

znamo  što  sve u tim stavkama stoji. Tu  stoj i tehničko osoblje, prvenstveno  mislim na 

vozače, kada već pričam o Ferariju, informatičari, kada  pričamo o  a,b, c, one tri osobe 

koje sjede, koje iz nekog  razloga svaki  dan  rade više nego  8  sati. Pričamo o  vrlo 

konkretnim stvarima za koje, i tu ću  stati. Od kada sam  Župan  ta stavka nije porasla. 

 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje odvojeno   na glasanje  točku AD – 11 a) i  

b), te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština većinom glasova «ZA», 1 glasom 

«PROTIV» i bez suzdržanih glasova,  usvojila pod a) 

      ČETVRTE 

 

 izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2016. godinu 

    

I jednoglasno  pod  

 b) 
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      O D L U K U 

o izmjenama i dopunama Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 

2016. godinu 

  AD – 12 Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Programa j 

       javnih potreba u kulturi za 2016. godinu 

 Skupština je  bez uvodnog  obrazloženja, rasprave i primjedbi, jednoglasno  donijela 

      O D L U K U 

o izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi za 2016. godinu 

 AD – 13 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog   

      Drugih    izmjena i dopuna Financijskog Plana Županijske        uprave 

za ceste  Istarske županije za 2016. godinu 

 AD - 14  Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog   

      Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske          

županije za 2017. godinu 

 Za točku  13. i 14. dnevnog  reda objedinjena je  rasprava. 

 PREDSJEDNIK, otvara raspravu za  klubove  vijećnika. Pošto se nitko nije javio za  

riječ zaključuje raspravu za  vijećnik i otvara pojedinačnu  raspravu, za koju se za  riječ 

javio vijećnik  Boris Rogić, IDS-HNS- ZELENS STRANKA. 

 BORIS ROGIĆ, naglašava da je Općina Kršan u Proračunu za  2017. godinu osigurala 

150.000,00 kuna za nastavak rekonstrukcije Županijske  ceste Vozilići-Kožljak- 

Šušnjevica, o kojoj je inače par puta govorio za županijskom govornicom, pa moli 

ravnatelja ŽUC-a, - takav je bio  dogovor  da će i Županijska uprava za  ceste zajedno  sa 

Općinom  Kršan sudjelovati  i u  2017. godini, -  za odgovor;  da li su osigurana  sredstva,  

i u kojem iznosu, ako je moguće, za spomenutu  cestu.   

 I pod b) da li je završena  projektna dokumentacija  županijske  ceste Kršan -  naselje 

Nedešćina u Svetoj Nedelji ?  

 Pošto  se više nitko nije javio  za  riječ, PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje 

riječ Robi Zgrabliću, ravnatelju  ŽUC-a, da odgovori  na postavljena pitanja.  

  ROBI ZGRALIĆ,  ističe da je razgovarano  i dogovarano  da se dio spomenute ceste 

zajedno sa Općinom Kršan  rekonstruira. Županijska uprava za  ceste će u  planu 

redovnog održavanja, jer su to poslovi  redovnog  održavanja, osigurati  sredstva 

Momentalno ne može  reći koji je iznos , jer je Plan  tek u pripremi. 

 Projektna dokumentacija je  završena potpuno za  rekonstrukciju ceste od Kršana, ali  

nije  sasvim  za Nedešćinu, nego  u dužini od dva, tri kilometara, tamo   gdje je najgore  

stanje.  Kompletna dokumentacija je izrađena.   
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 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i odvojeno  daje na glasanje točku AD-13 i točku  

Ad-14, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština jednoglasno  donijela pod 

AD - 13   Z A K L J U Č A K 

o davanju suglasnosti na Prijedlog Drugih izmjena i dopuna Financijskog Plana 

Županijske uprave za ceste  Istarske županije za 2016. godinu   

 AD – 14                           Z A K L J U Č A K 

o davanju suglasnosti na prijedlog Financijskog plana Županijske uprave za ceste 

Istarske županije za 2017. godinu  

 D – 15  Odluke o odvodnji otpadnih voda na području Grada Poreča- Parenzo, 

Općine Tar Vabriga-Torre Abrega, Općine Funtana Fontana i Općine Vrsar-Orsera 

 Skupština je bez uvodnog obrazloženja, rasprave i primjedbi,   jednoglasno  donijela 

      O D L U K U 

o odvodnji otpadnih voda na području Grada Poreča- Parenzo, Općine Tar Vabriga-

Torre Abrega, Općine Funtana-Fontana i Općine Vrsar-Orsera 

 AD – 16 Prijedlog Odluke o davanju na korištenje zgrade uvlasništvu  

     Istarske županije Školi za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu u       

Puli 

 Skupština je bez uvodnog obrazloženja, rasprave i primjedbi,  jednoglasno  donijela 

     O D L U K U 

o davanju na korištenje zgrade u vlasništvu Istarske županije Školi za turizam, 

ugostiteljstvo i trgovinu u Puli 

 AD – 17 Prijedlog Odluke o davanju Lučkoj upravi Pula na privremeno 

upravljanje i korištenje lučkih područja luka Bunarina na dijelu k.o. Pula, na 

području Grada Pule 

 Skupština je  bez uvodnog obrazloženja, rasprave i primjedbi,  jednoglasno  donijela 

      O D L U K U  

o davanju Lučkoj upravi Pula na privremeno upravljanje i korištenje lučkih područja 

luka Bunarina na dijelu k.o. Pula, na području Grada Pule 

 AD – 18 Prijedlog Odluke o javnom prikupljanju ponuda za koncesiju za 

gospodarsko korištenje pomorskog dobra na plažama u zoni  turističkog naselja 

Girandella u Rapcu 
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 PREDSJEDNIK, utvrđuje  da obrazloženje za  ovu  točku  dnevnog  reda nije 

potrebno. Otvara  raspravu za  klubove vijećnika za koju  se nitko  nije javio  za  riječ, pa 

otvara pojedinačnu  raspravu, za  koju  se također nitko nije javio  za  riječ   

 Izvješćuje Skupštinu  da je  na Prijedlog  Odluke Skupština  dobila amandman 

vijećnika Branka Ružića,  koji  glasi : Predlažem da Odluka o  javnom prikupljanju ponuda 

za koncesiju pod brojem 5. stavak 3, prva rečenica glasi  ovako:»Obavljanje djelatnosti i 

pružanje usluga na maksimalno 60 % površine plaža i to», ostalo kako  slijedi. Dodana je 

riječ «na maksimalno 60 % površina plaža». 

 Obrazloženje : ( dodati tekst). 

 PREDSJEDNIK, poziva predstavnika predlagatelja da se izjasni o  amandmanu. 

 ŽUPAN IŽ,  kaže da je obrazloženje  amandmana pročitano  i  da može  samo  reći da 

se slaže sa takvim prijedlogom amandmana. Zahvaljuje na tome. 

 PREDSJEDNIK, utvrđuje  da je amandman postao  sastavni  dio  Prijedloga  Odluke. i  

daje riječ načelniku  Upravnog odjela za  održivi  razvoj  IŽ.  

 JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za  održivi  razvoj IŽ, naglašava da je 

amandman korektno  napisan, vezan je za Odluku. Kao što  ste vidjeli amandman je 

sastavni  dio Odluke, naš Upravni odjel mora provesti, odnosno objaviti u  «Narodnim 

novinama». 

 PREDSJEDNIK, zahvaljuje Josipu  Zidariću  na prijedlogu, koji se prihvaća i daje na 

glasanje Prijedlog Odluke o javnom prikupljanju ponuda za koncesiju za  gospodarsko 

korištenje pomorskog dobra na plažama u zoni turističkog naselja Girandella u Rapcu, te 

nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno  sa usvojenim amandmanom i 

prijedlog Josipa Zidarića, donijela 

     O D L U K U 

o javnom prikupljanju ponuda za koncesiju za  gospodarsko korištenje pomorskog 

dobra na plažama u zoni turističkog naselja Girandella u Rapcu 

 Vijećnik BRANKO  RUŽIĆ, zahvaljuje na prihvaćenom amandmanu.  

 AD – 19 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na   

     Odluku Upravnog vijeća Opće bolnice Pula o osnivanju        

prava građenja 

 Skupština je  bez obrazloženja, rasprave i primjedbi, jednoglasno usvojila   

     O D L U K U 

o davanju prethodne suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Opće bolnice Pula o 

osnivanju prava građenja 
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 AD – 20 Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje 

političkih stranaka iz Proračuna Istarske županije za prva dva tromjesečja 2017. 

godine 

 Skupština je  bez obrazloženja, rasprave i primjedbi, jednoglasno usvojila   

     O D L U K U 

o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih stranaka iz Proračuna 

Istarske županije za  prva dva tromjesečja 2017. godine 

 AD – 21 Prijedlog Rješenja o imenovanju vršitelja dužnosti ravnatelja Javne 

ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode Istarske županije „Natura 

Histrica“ 

 Skupština je  bez obrazloženja,  rasprave i primjedbi, jednoglasno donijela 

     R J E Š E N J E 

 o imenovanju vršitelja dužnosti ravnatelja Javne ustanove za upravljanje zaštićenim 

dijelovima prirode Istarske županije „Natura Histrica 

 AD – 22 Prijedlog Rješenja o osnivanju Stručne komisije za izradu        

prijedloga Odluke o ustanovljavanju zajedničkih lovišta na        

području Istarske županije 

 Skupština je  bez obrazloženja, rasprave i primjedbi, jednoglasno donijela 

     R J E Š E N J E 

o osnivanju Stručne komisije za izradu prijedloga Odluke o ustanovljavanju 

zajedničkih lovišta na   području Istarske županije 

 AD -23 Prijedlog Odluke o stavljanju  van snage Odluke o obustavi isplate 

sredstava za  redovno godišnje financiranje iz proračuna Istarske županije za  

Bošnjačko demokratsku stranke  Hrvatske –  BDSH. 

 Skupština je  bez obrazloženja, rasprave i primjedbi, jednoglasno donijela 

     O D L U K U 

 o stavljanju  van snage Odluke o obustavi isplate sredstava za  redovno godišnje 

financiranje iz proračuna Istarske županije za  Bošnjačko demokratsku stranke  

Hrvatske – BDSH. 

 Ovime je  iscrpljen dnevni  red. 

 PREDSJEDNIK, naglašava da je ovo  zadnja  sjednica Skupštine  Istarske županije u  

2016. godini. 
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  Poziva sve prisutne na  druženje na Gortanovom Brijegu. 

 Želi u svoje osobno ime svima sve najbolje u  2017. godini, sretne i  dobre blagdane, 

svako dobro za  Božić i  za NOVO LITO, TANTI  AUGURI, Vidimo  se se uskoro slijedeće 

godine. Sve najbolje. 

 Sjednica je zaključena u  19,00  sati . 

 

 

ZAPISNIK VODIO :                              PREDSJEDNIK SIŽ : 

IVAN KLARIĆ                         VALTER DRANDIĆ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


